
ROMÂNIA
JUDEŢUL ALBA 
MUNICIPIUL ALBA IULIA
CONSILIUL LOCAL

PROCES VERBAL

Încheiat azi 31 octombrie  2013, în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului Local 
al municipiului   Alba-Iulia.

Şedinţa  a  fost  convocată  în  baza  Dispoziţiei  nr.  760/2013 a  Primarului 
municipiului  Alba-Iulia.

Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului Local sunt publice.
Marcel  Jeler:  ”Conform  regulamentului,  supun  la  vot  aprobarea  proceselor 

verbale  de la ședințele anterioare. Cine este pentru?”
”Fiind supuse la vot, acestea au fost votate cu 19 voturi pentru.”
Marcel Jeler: ”Dau cuvântul domnului președinte ales Vasile Crișan.”
Vasile  Crișan:  "Din  totalul  de  21  de  consilieri  aleși,  sunt  prezenți  20  de 

consilieri. Lipsește domnul consilier Pleșa Gabriel (intra în sala de ședință și începe să 
voteze  la  proiectul  nr.  30  al  ordinii  de  zi).  Aşadar  şedinţa  noastră  este  legal 
constituită.”

Domnilor consilieri, doresc să precizez faptul că, la lucrările şedinţei noastre 
participă:  domnul  Primar  Mircea  Hava,  doamna  Teofila  Ţîr  –  director  executiv, 
doamna Silvia Moldovan – director tehnic,  doamna Georgeta Rânghet - Şef Serviciu 
administraţie publică locală, juridic, contencios, autoritate tutelară, d-na Anuţa Şinar – 
director Direcţia Venituri, d-na Mihaela Petcu - consilier Serviciu administraţie publică 
locală, juridic, contencios, autoritate tutelară, doamna Burba Elena - consilier Serviciu 
administraţie  publică  locală,  juridic,  contencios,  autoritate  tutelară,  doamna  Delia 
Cristescu - Director Serviciul Public de Asistenţă Socială, doamna Călin Hedviga - 
arhitect şef, doamna Anuța Șinar - director Direcția venituri, doamna Ileana krisbai - 
șef  Serviciu administrarea  activităților  domeniului  public  și  privat,  domnul  Mircea 
Petric  -  consilier  Serviciul  administrarea  activităților  domeniului  public  și  privat, 
domnul  Bucur  Vasile  -  șef  Birou  resurse  umane,  relații  internaționale,   precum şi 
presa."

Vasile Crișan: "Supun aprobării modalitatea de vot pe care o vom avea pentru 
această şedinţă. Propunerea mea este de vot deschis prin ridicare de mână. Cine este 
pentru?"

"Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 20 voturi pentru."
Vasile  Crișan:  "Ordinea  de  zi  cuprinde  33  proiecte  de  hotărâri.  Vă  prezint 

următorul 

PROIECT AL ORDINII DE ZI:



I. Diverse
II. Proiecte de hotărâri privind: 

1. Rectificarea bugetului general de venituri şi cheltuieli pe anul 2013
2. Aprobarea nivelurilor pentru valorile impozabile, impozitele şi taxele locale, 

alte taxe asimilate, taxe speciale precum şi amenzile aplicabile în anul 2014
3.  Încheierea  unui  protocol  de  colaborare  între  Municipiul  Alba  Iulia  prin 

Consiliul local al municipiului Alba Iulia şi Centrul Naţional „România Digitală”
4. Planul de ocupare a funcţiilor publice din cadrul aparatului de specialitate al 

Primarului municipiului Alba Iulia şi din cadrul serviciilor publice aflate în subordinea 
Consiliului local al municipiului Alba Iulia, pentru anul 2014

5. Trecerea din domeniul public în domeniul privat al municipiului Alba Iulia, 
scoaterea  din  funcţiune,  casarea  şi  demolarea  imobilului  (clădire)  situat  pe  strada 
Ferdinand, nr.34, Alba Iulia

6. Documentaţia tehnico-economică, faza DALI, pentru obiectivul „Schimb de 
destinaţie din centrală termică (CT29) în creşă şi construire împrejmuire” - municipiul 
Alba Iulia

7.  Aprobarea  plătii  contravalorii  serviciilor  de  utilitate  publică  la  Bazinul 
Olimpic din municipiul Alba Iulia 

8. Documentaţia tehnico-economică, faza Studiu de fezabilitate,  caracteristicile 
principale  şi  indicatorii  tehnico-economici  ai  obiectivului  de investitii  :  „Extindere 
reţea canalizare strada Varesse, str. Nazareth Illit şi str. Valea Popii” din municipiul 
Alba Iulia 

9.  Modificarea  şi  completarea  HCL nr.  21/2013 pentru  aprobarea  planului  de 
acţiuni/lucrări de interes local pentru anul 2013

10. Aprobarea Regulamentului local pentru organizarea, autorizarea şi amplasarea 
mijloacelor de publicitate pe raza municipiului Alba Iulia 

11. Aprobarea unor documentaţii de urbanism : 
Art.1:  Avizează „  RETEA FIBRA OPTICA IN CANALIZATIE, ALBA IULIA, 

STR. ANGHEL SALIGNY, solicitant RCS & RDS pentru SC ALBA CONS SA ”, 
Art.2 Avizează Planul Urbanistic Zonal „ MODIFICARE ALINIAMENT aprobat 

prin HCL nr.108/2008 LA STR. BISTRA, ALBA IULIA – MICESTI, STR. BISTRA, 
solicitant GUGOASA CONSTANTIN SI LETITIA, BITEA IONEL ”, 

Art.3 Avizează Planul Urbanistic Zonal „REGLEMENTARE ALINIAMENT LA 
STRADA  GEMINA,  ALBA  IULIA,  STR.  GEMINA,  solicitant  DOTIU  DANA 
EMILIA”, varianta 2 

Art.4 Avizează Planul  Urbanistic  Zonal  „MODIFICARE PUZ ZONA IUSURI 
DIN  ZONA DE  LOCUINTE  INDIVIDUALE  IN  ZONA MIXTA,  ALBA IULIA, 
STRADA ROGOZULUI,  solicitant  SC RAIDERS MOB SRL, SINC SEBASTIAN, 
PACURAR VIORICA,  URSA DAN, OVIDIU BACILA, DUSA CATALIN PAUL, 
PRIPORAN IOAN VASILE”, 

Art.5 Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „FLUIDIZARE  TRAFIC,  Calea 
MOTILOR  –DETUNATA,  ALBA  IULIA,  Zona  KAUFLAND,  solicitant 
MUNICIPIUL ALBA IULIA”, 



Art.6 Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu „CONSTRUIRE DOUA LOCUINTE 
CUPLATE,  ALBA  IULIA,  STR.  ARADULUI,  NR.22,  solicitant  POP  SORIN 
VASILE”, 

Art.7 Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „CONSTRUIRE  CASA  DE 
VACANTA,  ALBA  IULIA,  STR.  FRANCISCA,  NR  43,  solicitant  BLAGA 
NICOLAE”, 

Art.8 Nu Aprobă Planul Urbanistic  de Detaliu  „.  AMPLASARE SEZONIERA 
STRUCTURA PRESOSTATICA PT. ACOPERIRE TEREN TENIS, CETATEA ALBA 
CAROLINA CONTRAGARDA BASTIONULUI SF.  ELISABETA – RAVELINUL 
SF. CAPISTRANO, solicitant CLUB SPORTIV MOVA”, 

Art.9 Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „CONSTRUIRE  LOCUINTA 
UNIFAMILIALA (A DOUA LOCUINTA PE PARCELA), ALBA IULIA, STRADA 
COCORILOR, solicitant SAS NICOLAE”, 

Art.10:  Aprobă Planul  Urbanistic  Zonal  „INTRODUCERE  IN  INTRAVILAN 
PENTRU CONSTRUIRE LOCUINTE INDIVIDUALE,  ZONA OARDA DE SUS, 
solicitant GROZAV IOANA ”, 

Art.11: Aprobă Planul Urbanistic Zonal „ INTRODUCERE IN INTRAVILAN IN 
VEDEREA  EXTINDERII  PLATFORMEI  INDUSTRIALE  IPEC,  ALBA  IULIA, 
ALEE DIN ALEXANDRU IOAN CUZA, F.N., EXTRAVILAN solicitant SC IPEC 
SA”, 

Art.12:  Aprobă Planul  Urbanistic  Zonal  „INTRODUCERE  IN  INTRAVILAN 
PENTRU  CONSTRUIRE  PARC  FOTOVOLTAIC,  ALBA IULIA –  BARABANT 
langa SC SATURN SA, solicitant S.C. MITHRA ENERGY CONCEPTS S.R.L.”, 

Art.13:  Aprobă Planul  Urbanistic  Zonal  „CONSTRUIRE  LOCUINTA 
INDIVIDUALA  –  SCHIMBARE  UTR  DIN  ZONA INDUSTRIALA  IN  ZONA 
LOCUINTE  INDIVIDUALE,  ALBA  IULIA,  STR.  GRIGORE  ANTIPA,  F.N., 
intravilan, solicitant RABULEA MIHAITA si sotia MARIA SORINA”, 

12.  Transmiterea  în  folosinţă  gratuită  către  Arhiepiscopia  Ortodoxă  Română 
Alba Iulia a imobilului(construcţie)Atelier Grup Şcolar Metalurgic

13. Aprobarea concesionării prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în 
Alba Iulia, str.Livezii, nr.51, lângă bl.B9, sc.A, ap.3

14.  Aprobarea  încheierii  unei  convenţii  de  constituire  a  dreptului  de  uz  şi  a 
dreptului de servitute asupra unui imobil (teren) 

15.  Aprobarea  închirierii  către  Partidul  Poporului-Dan  Diaconescu  a  unui 
imobil(construcţie şi teren aferent), situat în Alba Iulia, str.Mărăşeşti, nr.55

16. Stabilirea tarifelor minime de închiriere a spaţiilor disponibile excedentare 
din unităţile de învăţământ preuniversitar de stat de pe raza administrativ-teritorială a 
Municipiului  Alba Iulia şi  aprobarea metodologiei  de închiriere a acestor  spaţii  de 
către unităţile de învăţământ

17. Aprobarea concesionării prin licitaţie publică a unui imobil (teren) situat în 
Alba Iulia, Cetatea Alba Carolina, Latura de Est(lângă Skate Park)

18. Aprobarea concesionării prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în 
Alba Iulia, str.Cloşca, lângă bl.3, sc.E, ap.3

19. Aprobarea închirierii prin licitaţie publică a unui imobil (teren) situat în Alba 



Iulia – Bărăbanţ, la intersecţia str.Stejarului cu str.Valea Mică
20. Aprobarea taxelor de utilizare temporară a locurilor publice în perioada 1 

decembrie 2013-15 ianuarie 2014 pentru amplasarea PARCULUI SĂRBĂTORILOR 
DE IARNĂ în municipiul Alba Iulia

21. Aprobarea vânzării prin licitaţie publică a unui imobil (teren) situat în Alba 
Iulia, str.Gheorghe Doja, FN

22.  Expertiza  tehnică  efectuată  în  Dosar  nr.  4840/176/2013  aflat  pe  rol  la 
Judecătoria Alba Iulia 

23.  Expertiza  tehnică  efectuată  în  Dosar  nr.  5725/176/2013  aflat  pe  rol  la 
Judecătoria Alba Iulia 

24.  Expertiza  tehnică  efectuată  în  Dosar  nr.  4545/176/2013  aflat  pe  rol  la 
Judecătoria Alba Iulia 

25.  Expertiza  tehnică  efectuată  în  Dosar  nr.  8739/176/2012  aflat  pe  rol  la 
Judecătoria Alba Iulia 

26. Acceptarea donaţiei făcute de către Aldea Iosif şi Aldea Renate Consiliului 
local a unui imobil (drum) în zona Coasta lui Jac – Bărăbanţ

27. Acceptarea donaţiei făcute de către Cimbrudean Ştefan şi Maria  Consiliului 
local a unui imobil (drum) în zona Coasta lui Jac – Bărăbanţ

28.  Expertiza  tehnică  efectuată  în  Dosar  nr.  4422/176/2012  aflat  pe  rol  la 
Judecătoria Alba Iulia 

29. Stabilirea de tarife pentru depozitare în depozitul de reziduuri urbane din 
municipiul Alba Iulia şi transformarea unor tarife de depozitare din metru cub în tonă

30. Plata contribuţiei Consiliului local al municipiului Alba Iulia către Asociaţia 
Intercomunitară de Dezvoltare Alba Iulia – Transport local 

31.  Execuţia  bugetului  general  de venituri  şi  cheltuieli  pe trimestrul  III  anul 
2013 al municipiului Alba Iulia 

32. Modificarea statutului de fucnţii al Serviciului public „Serviciul comunitar 
pentru  cadastru  şi  agricultură”,  organigramei  şi  a  statului  de  funcţii  al  Serviciului 
public  „Administrarea  patrimoniului  local”  din  subordinea  Consiliului  local  al 
municipiului Alba Iulia 

33. Acordarea unor facilităţi la transportul public local din municipiul Alba Iulia 

Iniţiator, 
Primar 
Mircea Hava

Stabilirea datei şedinţei Consiliului local al municipiului Alba Iulia pentru luna 
noiembrie  2013

Art.2 Dispoziţia se comunică : 
Primarului municipiului Alba Iulia
Instituţiei Prefectului – Judeţul Alba 
Serviciului administaţie publică locală, juridic, contencioas, autoritate tutelară



Presă 

Alba Iulia, 25 octombrie 2013   

Primar,      Avizat
         Mircea Hava    Secretar,

             Marcel Jeler

Vasile Crișan: ”Supun la vot proiectul ordinii de zi. Cine este pentru?”
”Fiind supus la vot, proiectul ordinii de zi a fost votat cu 20 voturi pentru.”

Vasile Crișan: ”Trecem la proiectul nr. 1 al ordinii de zi.”

1. Rectificarea bugetului general de venituri şi cheltuieli pe anul 2013. 
Se  dă cuvântul doamnei Teofila Țîr  care prezintă proiectul de hotărâre precum 

şi raportul de specialitate. 
Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Sandu  Cornel  Stelian  care  prezintă  raportul  de 

avizare din partea Comisiei  Consiliului  Local  de studii,  prognoze economico-sociale, 
buget, finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Teofila Țîr: ”Față de sumele cuprinse pe care vi le-am prezentat au intervenit 
unele modificări. Adică, anumite sume pe care le-am alocat în buget, dat fiind faptul că 
am primit de la unul din proiectele unde am avut corecții, pe DN 1 Pasaj, am primit  
corecția de 460,06 și am cuprins-o în buget la partea de venituri. Am mai cuprins o 
sumă care  este încasată, era cheltuită de anul trecut,  suma de 1, plus 1 la venituri, 
subvenții reabilitare termică la clădirile de locuit. Alte modificări. La cap. 51.02 la 
Bunuri și servicii am scăzut suma de 100 mii lei. Am rectificat. Acum am scăzut 102,3 
pentru  că  aveam  nevoie  la  cap.  67.02  la  Alte  transferuri.  Deci,  plus  2,3  la  Alte 
transferuri pe capitolul 67.02. La cap. 70.02 unde este inclus  proiectul Conurbant am 
cuprins la finanțarea națională  + 2,1, la finanțare proiectul +6,2 și am scăzut de pe 
neeligibile 7,3.  Și altă modificare.  La cap.  84 Transporturi  dat fiind faptul  că am 
încasat această sumă și trebuia să o planific ca și cheltuială pe secțiunea de dezvoltare, 
ca și cheltuială pe capitolul de cheltuieli tot pe secțiunea de dezvoltare am cuprins-o la 
cap. 84.02 Alte transferuri. Deci, în loc de 3613 la Alte transferuri plus 460 este 4074.  



Alte modificări față de ceea ce v-am prezentat dumneavoastră mai are doamna Silvia 
Moldovan în lista de investiții și vrea să vă mai facă o precizare.”

Silvia Moldovan: ”Deci, pe lista de investiții pe care o aveți dumneavoastră în 
față, vreau să vă rog să fiți de acord să facem câteva modificări având în vedere unele 
chestiuni care au apărut de la predarea materialului și  până în prezent.  Adică, este 
vorba  despre  propunerea  cu  nr.  85387/01.  11.  2013  a  Asociației  Congresului 
Spiritualității Românești de a preda municipiului Alba-Iulia bustul lui Aron Cotruț. Și 
în acest sens, noi ne angajîm să facem soclul și să facem lucrările pentru montarea 
acestuia pe Aleea Scriitorilor. Apoi este vorba de a identifica 20000 lei, așa cum am 
plătit și pentru alte busturi din zonă. Și apoi, este vorba despre echiparea creșei de 
cartier  pe  care  noi  vrem  să  o  punem  în  funcțiune  până  la  sfârșitul  anului,  cu 
echipamentele de lucru și tot ceea ce înseamnă electrocasnice și aparatură necesară 
pentru  bucătărie.  Este  vorba  de  alți  50.000 de  lei,  aceaste  sume  în  plus  sigur, 
nominalizându-le prin diminuarea altor poziții. Și aici, este vorba despre lucrările de 
reparații la rețele apă pe cap. 70 cu minus 20, pe studiile de urbanism PUD - PUZ 
minus 30000. Și, tot în cap. 70  și minus 10000 pe cap. 68, reparații clădiri de interes 
local.  Aceasta,  analizând stadiul  de predarea documentațiilor,  stadiul  de execuție  a 
lucrărilor și considerând  că parte din aceste bugete pot fi executate  la limita anului 
trecut.”

Pocol Dorin: ”Am o întrebare. La ce vă refereați la urbanism? La ce anume se 
renunță și la lucrările de apă? La ce se renunță și ce se diminuează?”

Silvia Moldovan: ”Domnule consilier! Lista de investiții pe care o aveți în față 
cuprinde un buget aprobat la începutul anului, bugetând tot ceea ce noi estimăm să 
executăm în acest an.”

Pocol Dorin: ”Asta am înțeles!”
Silvia Moldovan: ”Da. Și acum vă spun. Deci, la PUZ-uri de exemplu. Pe tot 

ceea ce ne-am propus să  facem,  vroiam să facem,  să  actualizăm și  PUZ-ul  de pe 
Lalelelor către Recea, zona către Pâclișa. Doamna arhitect ne poate spune că nu s-a 
realizat acest PUZ. Ne-am limitat la PUZ-ul Șeigău și PUG-ul care este în faza de 
aprobare. Și, după ce va fi aprobat PUG-ul  să putem să facem celelalte studii. Acestea 
sunt cheltuielile la care am renunțat. Deci, mai aveam în vedere acest PUZ din zona 
Lalelelor și După Grădini. Le-am amânat până când se aprobă PUG-ul. După aceea, 
pentru  rețelele  de  apă,  sunt  lucrări  de reparații,  sunt  reparații  care  apar  fără  să  le 
gândim noi. Ne-am dus în fiecare an cu lucrări de 40-50000 și să intervenim acolo 
unde operatorul reclamă că trebuie înlocuite tronsoane de rețele. În acest an nu au 
venit cu nici o propunere de acest fel. I-am și capacitat, e drept, ca unele zone să le 
suporte dânșii, cum ar fi de exemplu rețeaua de apă de la LIDL  și atunci i-am obligat 
să susțină dânșii costurile de relocare. Și de asemenea, am mai avut o rețea de apă în 
Ampoi I pe care a trebuit să o scoatem din bloc să o punem lângă bloc. Au preluat-o 
asociațiile de proprietari. Deci, sunt de această natură lucrările. Nu sunt sume mari.”

Pocol Dorin: ”Știu. De aia am și întrebat.”
Silvia  Moldovan:  ”Și  dincolo,  la  cap.  68 la reparații  clădiri   sau imobile  de 

interes social. Aici ne-am propus să facem o îmbunătățire a sistemului de încălzire cu 
panouri solare din incinta Căminului pentru Pentru Persoane Vârstnice. Dar pentru că 



proiectul este încă în monitorizare am zis să-l amânăm  până la vara viitoare  când 
expiră și perioada de garanție și apoi să venim să completăm. Acolo este un plus de 
capacitate de energie, mai degrabă de încălzire. Deci, produce mai multă apă caldă 
decât a fost estimat pentru spălătorie. Și atunci, am zis că pentru a îmbunătăți și să 
aducem un spor de calitate și de energie pentru cămin să legăm aceste panouri și cu 
instalația  tehnică   din Căminul  pentru Persoane Vârstnice.  Am amânat-o pentru la 
anul.”

Vasile Crișan: „Alte discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot proiectul de 
hotărâre cu amendamentele propuse. Cine este pentru?"

"Fiind supusă la vot proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru."

S-a adoptat Hotărârea nr.  299/2013.

Vasile Crișan: ”V-aș propune stimați colegi după punctul 1 să trecem la punctul 
31.”

31.  Execuţia  bugetului  general  de venituri  şi  cheltuieli  pe trimestrul  III  anul 
2013 al municipiului Alba Iulia 

Se  dă cuvântul doamnei Teofila Țîr  care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate. 

Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Sandu  Cornel  Stelian  care  prezintă 
raportul  de  avizare  din  partea  Comisiei  Consiliului  Local  de  studii,  prognoze 
economico-sociale, buget, finanţe, servicii publice şi comerţ.

          Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Teofila Țâr: ”Dacă aveți întrebări, vă stau la dispoziție.”
Vasile Crișan: ”Discuții dacă aveți? nu sunt, așadar supun la vot. Cine este pentru?”
”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 329/2013

2. Aprobarea nivelurilor pentru valorile impozabile, impozitele şi taxele locale, 
alte taxe asimilate, taxe speciale precum şi amenzile aplicabile în anul 2014.

Se  dă cuvântul doamnei Anuța Șinar care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate. 

Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Sandu  Cornel  Stelian  care  prezintă 
raportul  de  avizare  din  partea  Comisiei  Consiliului  Local  de  studii,  prognoze 
economico-sociale, buget, finanţe, servicii publice şi comerţ.

          Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Anuța Șinar: ”Propunerea noastră a fost de menținere a acestor impozite și taxe la 
nivelul anului 2013, având o mică excepție la o taxă specială  de parcelare pe care am 
diminuat-o de la 747 la 600. Vorbim de faptul că până în prezent nu a apărut nici o 



modificare legislativă. Dar în momentul în care va apărea așa ceva vom fi nevoiți să 
venim cu un nou proiect pentru 2014.”

Vasile Crișan: ”Alte discuții? Nu sunt, supun la vot. Cine este pentru aprobare?”
”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 300/2013

       
3.  Încheierea  unui  protocol  de  colaborare  între  Municipiul  Alba  Iulia  prin 

Consiliul local al municipiului Alba Iulia şi Centrul Naţional „România Digitală”
Se dă cuvântul doamnei Silvia Baciu care prezintă proiectul de hotărâre precum 

şi raportul de specialitate. 
     Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de 
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică 
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.
      Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi 
nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
  Silvia  Baciu:  ”Este  vorba  de  un  protocol  de  colaborare  interinstituțional  între 
Primăria municipiului Alba-Iulia și Centrul Național România Digitală. Centrul Național 
România Digitală funcționează în subordinea Ministerului Informațiilor  MSI, Ministerul 
Comunicațiilor. El operează punctul de contact unic electronic. Prin lege avem obligaţia 
să operăm în acel portal.”

Vasile Crișan: ”Discuții dacă mai sunt? Nu sunt, așadar supun la vot cine este 
pentru aprobarea acestui proiect.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 301/2013

4. Planul de ocupare a funcţiilor publice din cadrul aparatului de specialitate al 
Primarului municipiului Alba Iulia şi din cadrul serviciilor publice aflate în subordinea 
Consiliului local al municipiului Alba Iulia, pentru anul 2014.

Se  dă  cuvântul  domnului  Bucur  Vasile  care  prezintă  proiectul  de  hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Sandu  Cornel  Stelian  care  prezintă  raportul  de 
avizare din partea Comisiei  Consiliului Local de studii,  prognoze economico-sociale, 
buget, finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

    Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de 
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică 
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

 Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi 
nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."



Bucur Vasile: ”Este vorba de planul de ocupare care a fost înaintat la ANFP 
București și am primit aviz favorabil. Și Consiliul local trebuie să aprobe.”

Vasile Crișan: "Discuții dacă sunt? Nu sunt, așadar supun la vot cine este pentru 
aprobarea acestui proiect."  
         „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 302/2013

Vasile Crișan: ”Și acum v-aș propune să trecem la punctul 32 dacă sunteți de 
acord.”

32. Modificarea statutului de fucnţii al Serviciului public „Serviciul comunitar 
pentru  cadastru  şi  agricultură”,  organigramei  şi  a  statului  de  funcţii  al  Serviciului 
public  „Administrarea  patrimoniului  local”  din  subordinea  Consiliului  local  al 
municipiului Alba Iulia
 Se  dă  cuvântul  domnului  Bucur  Vasile  care  prezintă  proiectul  de  hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Sandu  Cornel  Stelian  care  prezintă  raportul  de 
avizare din partea Comisiei  Consiliului Local de studii,  prognoze economico-sociale, 
buget, finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Bucur Vasile: ”Dacă aveți întrebări vă stau la dispoziție.”
Vasile Crișan: "Întrebări? Nu sunt, așadar supun la vot cine este pentru aprobarea 

acestui proiect."  
         „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 330/2013

5. Trecerea din domeniul public în domeniul privat al municipiului Alba Iulia, 
scoaterea  din  funcţiune,  casarea  şi  demolarea  imobilului  (clădire)  situat  pe  strada 
Ferdinand, nr.34, Alba Iulia

Se dă cuvântul  doamnei  Silvia  Moldovan care prezintă proiectul  de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.

Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem 
obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”

Vasile Crișan: "Discuții ? Nu sunt, așadar supun la vot cine este pentru."  
         „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru.”



     
S-a adoptat Hotărârea nr. 303/2013

6. Documentaţia tehnico-economică, faza DALI, pentru obiectivul „Schimb de 
destinaţie din centrală termică (CT29) în creşă şi construire împrejmuire” - municipiul 
Alba Iulia.

Se dă cuvântul  doamnei  Silvia  Moldovan care prezintă proiectul  de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.

Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem 
obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”

Vasile Crișan: "Discuții ? Nu sunt, așadar supun la vot cine este pentru."  
         „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

     
S-a adoptat Hotărârea nr. 304/2013

7.  Aprobarea  plătii  contravalorii  serviciilor  de  utilitate  publică  la  Bazinul 
Olimpic din municipiul Alba Iulia. 

Se dă cuvântul  doamnei  Silvia  Moldovan care prezintă proiectul  de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.

Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem 
obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”

Vasile Crișan: "Discuții dacă sunt? Nu sunt, așadar supun la vot cine este pentru."  
      „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

     
S-a adoptat Hotărârea nr. 305/2013

  8. Documentaţia tehnico-economică,  faza Studiu de fezabilitate,  caracteristicile 
principale  şi  indicatorii  tehnico-economici  ai  obiectivului  de investitii  :  „Extindere 
reţea canalizare strada Varesse, str. Nazareth Illit şi str. Valea Popii” din municipiul 
Alba Iulia 

Se dă cuvântul  doamnei  Silvia  Moldovan care prezintă proiectul  de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.

Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem 
obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”

Vasile Crișan: ”Întrebări dacă sunt? Nu sunt, așadar supun la vot cine este pentru 



aprobarea acestui proiect.”
”Fiind supusă la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 306/2013

9.  Modificarea  şi  completarea  HCL nr.  21/2013 pentru  aprobarea  planului  de 
acţiuni/lucrări de interes local pentru anul 2013

Se  dă  cuvântul  doamnei  Delia  Cristescu  care  prezintă  proiectul  de  hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Domuţa  Iulius  Viorel  care  prezintă  raportul  de 
avizare din partea Comisiei  Consiliului  Local  pentru activităţi  ştiinţifice,  învăţământ, 
cultură, sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.

 Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Vasile Crișan: ”Întrebări dacă sunt? Nu sunt, așadar supun la vot cine este pentru 
aprobarea acestui proiect.”

”Fiind supusă la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 307/2013

10. Aprobarea Regulamentului local pentru organizarea, autorizarea şi amplasarea 
mijloacelor de publicitate pe raza municipiului Alba Iulia. 

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă proiectul precum şi Raportul 
de specialitate.
          Se dă cuvântul d-lui consilier Presecan Marius care prezintă raportul de avizare 
din  partea  Comisiei  de  organizare  şi  dezvoltare  urbanistică,  realizarea  lucrărilor 
publice, ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice 
şi de arhitectură.
           Presecan Marius: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu 
avem obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”

Călin Hedviga: ”Domnule președinte, vă rog să-mi permiteți o completare. 
De  la  data  ședinței  comisiilor,  din  cincisprezece  până  în  prezent  împreună  cu 
colaborarea pe care am avut-o cu colegii de la patrimoniu, aș vrea să completăm art. 
34 punctul ”b” care sună așa. Se referă la banere. Zice: este interzisă amplasarea pe 
domeniul public  a suporților pe stâlpi în scopul exclusiv de susținere a banerelor cu 
excepția suporților pe care îi avem în prezent acum, care arată bine și care îi putem 
valorifica în continuare. Și aș vrea să fie completat  acest paragraf,  dacă sunteți  de 
acord, pentru a folosi în continuare actualii suporți.”

Mircea Hava: ”Da. E ok. În fine. Trebuie adoptat  acest regulament că este din 
lege. Ce să vă spun! Este o lege ca și alte legi care lucrează retroactiv. Dumneavoastră 
puteți  să-l  aprobați,  puteți  să  nu îl  aprobați!  Este  o lege și  legea spune că trebuie 
aprobat un regulament  de către Consiliul local. Ce vreau să vă spun ca să știți? Vor 
urma foarte multe judecăți. Dar aceasta este altă discuție. Dar să știți lucrul acesta, că 



nu  poți  să  vi  cu  o  treabă  retroactiv.  Este  o  lege!  Nu  am făcut-o  eu!  Vorbiți  cu 
parlamentarul!”

Pocol Dorin: ”Dar de ce trebuie să fie retroactiv? E absurd  a trece peste. De 
ce nu putem pune în regulament aceasta, să rămână stâlpii respectivi?”

Călin Hedviga: ”Care stâlpi?”
Mircea Hava: ”Deci, pe stâlpii respectivi se poate pune.”
Pocol Dorin: ”Stâlpii pentru banere.”
Călin Hedviga: ”Tocmai de aceea vreau să completăm.”
Pocol Dorin: ”Atunci, de ce să ne dea cineva în judecată?”
Paul Voicu: ”Nu! Pentru alte panouri.”
Mircea Hava: ”Este vorba de publicitatea care se face prin contract cu alte 

firme. Care aproape, din câte știu eu, cred că nu mai rămâne nimic.”
Călin Hedviga: ”Jumătate, șefu!”
Mircea Hava: ”Cam jumătate.”
Călin Hedviga: ”Ca urmare a notificărilor care trebuie făcute în termen de 30 

de zile  de la aprobarea prezentului regulament.”
Pocol Dorin: ”De ce nu putem să …”
Mircea  Hava:  ”Trebuie  să  fie  în  lege.  Distanța  față  de  axul  drumului,  de 

parcuri,  în intersecții,  în sensuri  giratorii.  Nu ai.  Pentru că,  dacă puteam să facem 
lucrul acesta puteam să facem câteva sensuri giratorii din banii individului care dorea. 
Dar nu putem să facem ceva care contravine legii. Ferească Dumnezeu de ceva! Și pe 
urmă, cine intră la apă? Cine a dat autorizația!”

Pocol Dorin: ”Eu cred că cei care se gândesc la aceste legi nu țin cont de 
nimic! Numai în jurul blocului probabil!”

Mircea Hava: ”Domnilor, eu ce să fac? Nu este prima lege pe care o avem în 
sensul acesta. Însă suntem obligați să facem un regulament. Doi la mână. A fost în 
comisie. L-am adus. Eu v-am spus pentru că vă dați  seama! Foarte mulți  au spus: 
domnilor, ce faceți? Noi aplicăm legea. Dumneavoastră, aveți un parlament!”
         Vasile Crișan: ”Alte intervenții dacă mai sunt? Nu sunt, așadar supun la vot 
aprobarea acestui proiect cu amendamentul propus. Cine este pentru?”
        ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 308/2013

11. Aprobarea unor documentaţii de urbanism : 

Părăsește sala de ședință domnul viceprimar Paul Voicu.

 Art.1: Avizează „ RETEA FIBRA OPTICA IN CANALIZATIE, ALBA IULIA, 
STR. ANGHEL SALIGNY,  solicitant RCS & RDS pentru SC ALBA CONS SA ”, 
conform planului  de  situatie  anexat,  cu  conditia  acordarii  municipiului  Alba  Iulia 
dreptul de a pastra canalizatia in proprietatea sa deplina si exclusiva pentru a facilita 
accesul si altor operatori de telecomunicatii.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă proiectul precum şi Raportul 



de specialitate.
           Se dă cuvântul d-lui consilier Presecan Marius care prezintă raportul de avizare 
din  partea  Comisiei  de  organizare  şi  dezvoltare  urbanistică,  realizarea  lucrărilor 
publice,  ecologice,  protecţia  mediului  înconjurător,  conservarea  monumentelor 
istorice şi de arhitectură.
           Presecan Marius: “Comisia a avizat favorabil cu conditia acordarii municipiului 
Alba Iulia dreptul de a pastra canalizatia in proprietatea sa deplina si exclusiva pentru 
a facilita accesul si altor operatori de telecomunicatii .”
      Călin Hedviga: "La punctul 1avizează rețea optică în cartierul Anghel Saligny 
la Alba Cons. De ce am solicitat avizarea dumneavoastră? Pentru că terenul  pe care se 
dezvoltă rețeaua optică RCS & RDS  este a municipiului Alba-Iulia și dumneavoastră 
în calitate de administrator  să  fiți  de acord.  Avem o condiție.  V-o citesc.  Condiția 
acordării  municipiului  Alba-Iulia dreptul  de a păstra canalizația   în proprietatea sa 
deplină și exclusivă pentru a facilita accesul  și la alți operatori de telecomunicații. Mi 
se pare o condiție justă. Aici se vede. Se leagă de la acest punct și se extinde rețeaua 
de la tronsoanele de blocuri existente."

Vasile Crișan: ”Discuții dacă mai sunt? Nu sunt, așadar supun la vot cine este 
pentru avizare cu condiția impusă.”

”Fiind supus la vot, articolul 1 a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

Art.2 Avizează Planul  Urbanistic  Zonal  „  MODIFICARE  ALINIAMENT 
aprobat prin HCL nr.108/2008 LA STR. BISTRA, ALBA IULIA – MICESTI, STR. 
BISTRA,  solicitant  GUGOASA CONSTANTIN  SI  LETITIA,  BITEA IONEL ”, 
conform planului de situatie anexat.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
           Se dă cuvântul d-lui consilier Presecan Marius care prezintă raportul de avizare 
din  partea  Comisiei  de  organizare  şi  dezvoltare  urbanistică,  realizarea  lucrărilor 
publice, ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice 
şi de arhitectură.
           Presecan Marius: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu 
avem obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”

Călin  Hedviga:  ”Modificarea unui  alineament  se  face cu PUZ. Suntem în 
Alba Iulia-Micești. Avem o stradă îngustă care a fost menținută până se materializează 
principalele străzi astfel încât se solicită modificarea unui alineament pe acest tronson 
prin reducerea acestuia. Deci, este vorba de două construcții care au acces de aici și de 
aici. Și reducerea retragerii față de alineament  de la 4 metrii la 2 metrii.”

Vasile Crișan: ”Discuții? Nu sunt, atunci supun la vot cine este pentru aviza-
re.”

”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

Art.3 Avizează Planul  Urbanistic  Zonal  „REGLEMENTARE ALINIAMENT 
LA STRADA GEMINA, ALBA IULIA, STR. GEMINA,  solicitant  DOTIU DANA 



EMILIA”, varianta 2. 
Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi Raportul de 

specialitate.
           Se dă cuvântul d-lui consilier Presecan Marius care prezintă raportul de avizare 
din  partea  Comisiei  de  organizare  şi  dezvoltare  urbanistică,  realizarea  lucrărilor 
publice, ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice 
şi de arhitectură.
           Presecan Marius: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu 
avem obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”

Călin  Hedviga:  ”Revin  la  documentația  aceasta  la  Doțiu  care  este  la 
intersecția  de  lângă  noi,  pe  Bălcescu  cu  Gemina  deoarece  beneficiarul  vine  cu  o 
soluție pentru a îndulci aici. Ne oferă un colț din proprietatea sa compensație cu acesta 
în vederea alinierii gardurilor.”

Revine în sală domnul viceprimar Paul Voicu.

Vasile Crișan: ”S-a respins data trecută.”
Călin Hedviga: ”Da. Suntem însă la o altă variantă. Varianta 2. Aici se vede. 

Pentru a îndulci colțul acesta, proprietarul renunță la o parte din terenul său pentru a 
nu apărea colțul acesta agresiv.  Și  de data aceasta comisiile au data aviz favorabil 
pentru această variantă.”

Vasile Crișan: ”Discuții? Dacă nu sunt, atunci supun la vot cine este pentru 
avizare.”

”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 17 voturi pentru, un vou împotri-
vă Crişan Vasile și 2 abțineri Domuța Iulius Viorel, Șerdean Dorin Pavel.”

Art.4 Avizează Planul Urbanistic Zonal „MODIFICARE PUZ ZONA IUSURI 
DIN ZONA DE LOCUINTE INDIVIDUALE IN ZONA MIXTA, ALBA IULIA, 
STRADA  ROGOZULUI,  solicitant  SC  RAIDERS  MOB  SRL,  SINC 
SEBASTIAN,  PACURAR  VIORICA,  URSA DAN,  OVIDIU  BACILA,  DUSA 
CATALIN PAUL, PRIPORAN IOAN VASILE”, 

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi Raportul de 
specialitate.

Călin Hedviga: ”La articolul 4, pe un teren aflat lângă Porțelanul se solicită o 
modificare  funcțională  față  de  un PUZ anterior  aprobat.  Suntem lângă  Porțelanul. 
Toată zona aceasta era reglementată ca zonă de locuințe, mai puțin parcelele aceastea 
și acestea. Acum, cele trei parcele ne solicită zonă mixtă  pentru a conferi o paletă  mai 
largă  de  funcțiuni.  Comisia   a  dat  aviz  favorabil   cu  condiția  de  a  introduce 
regulamentul din actualul PUG, lucru care a fost îndeplinit. Suntem doar la avizare.”

Vasile Crișan: ”Alte discuții dacă mai sunt? Nu sunt, atunci supun la vot cine 
este pentru avizare.”

”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 20 voturi pentru.”



Art.5 Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „FLUIDIZARE TRAFIC,  Calea 
MOTILOR  –DETUNATA,  ALBA  IULIA,  Zona  KAUFLAND,  solicitant 
MUNICIPIUL  ALBA IULIA”, conform  planului  de  situatie  anexat,  cu  conditia 
solicitata prin aviz administrator drum de reconsiderare a solutiei avizate si autorizare 
pentru obiectivul „ Construire parcare auto si amenajare intersectie semaforizata” in 
zona adiacenta  parcarii  de  la  Kaufland  si  cu  introducerea  conditiile  mentionate  in 
avizul emis de Politia Municipiului Alba Iulia - Birou rutier.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.

Călin Hedviga: ”Prevede fluidizarea traficului la intersecția dintre Detunata, 
Calea Moților, în dreptul Kauflandului. Solicit amânarea sau retragerea de pe ordinea 
de zi deoarece lipsește avizul de la Poliția rutieră. Aceasta este soluția pe care am 
adoptat-o. Aviz administrator drum.. Avem aceste condiții pe care le-am și trecut. O să 
revin luna viitoare. Sper ca până atunci ...”

Paul Voicu: ”Dar e la avizare sau la aprobare?”
Călin Hedviga: ”Suntem la aprobare că e PUD și fără acest aviz parcă nu aș, 

nu cred că e bine.”
Mircea Hava: ”E o chestie pe care o face cineva pe banii lui, că voi nu ați fost 

în stare să aduceți un aviz sau poliția nu a fost în stare să-l dea! Dar nu e un sens pe 
care trebuie să dăm un ban.”

Vasile Crișan: ”Din discuțiile pe care le-am avut cu Poliția rutieră am înțeles 
că sunt foarte interesați ca acest sens giratoriu să fie făcut.”

Călin Hedviga: ”De două ori am vorbit cu domnul Hoja. A treia oară mi-a fost 
și rușine că eram ca o ciocănitoare. Mi-a fost și rușine să mai intervin. Am intervenit și 
prin Vodă.”

Mircea Hava: ”Nu mai zic nimic.”
Ioan Bogățan: ”Să-i dăm avizul.”
Raul Sebastian Tudorașcu: ”Cu condiția.”
Paul Voicu: ”Până la autorizare să vină.”
Silvia Moldovan: ”Domnul Primar! E nevoie a se corela noua propunere cu 

vechea propunere. Adică, cea care tocmai a fost recepționată, cea cu semafoarele.”
Mircea Hava: ”Doamna directoare! Vă rog frumos.”
Silvia Moldovan: ”Păi eu vă spun că a fost comentariul.”
Mircea Hava: ”O să aveți și un mobilier acolo care o să clipocească galben. 

V-am explicat de o mie de ori chestia aceasta și ați fost la discuții. Deci, trebuie să știți 
și voi. Pun și semafor, fac și sens. Aceasta a fost înțelegerea. Că altfel nu puneam se-
maforul. Semaforul va rămâne să clipocească pe galben. Deci, va face galben pentru 
cei care intră și ies de la Kaufland. Știți, acolo zona de aprovizionare. Dacă vine nenea 
cu tirul să știm asta. Atât va rămâne. Și în timp, cât avem nevoie o să-l demontăm de 
acolo. Așa au vrut nemții. Ce vreți să fac?”

Albani Rocchetti Simone: ”Cel mai bine ar fi să-l aprobăm acum.”
Mircea Hava: ”Sensul giratoriu, părerea mea, atât cât mă știu ca și șofer este 

ok.”
Vasile Crișan: ”Propun spre aprobare art. 5 în vederea obținerii avizului.”



Călin Hedviga: ”Cu menținerea condiției de aici plus avizul.”
Marcel Jeler: ”Nu vorbim despre condiție ci doar obținerea avizului.”
Mircea Hava: ”Cu obținerea avizului de la Poliție.”
Marcel Jeler:  ”Da.”

Vasile  Crișan:  ”Supun  la  vot  articolul  5,  cu  conditia  solicitată  prin  aviz 
administrator drum de reconsiderare a soluției avizate și autorizare pentru obiectivul 
„  Construire  parcare  auto  și  amenajare  intersecție  semaforizată”  în  zona  adiacentă 
parcării  de la Kaufland  și  cu introducerea condițiilor menționate în avizul  emis de 
Poliția Municipiului Alba Iulia - Birou rutier. Cine este pentru?”

”Fiind supus la vot, articolul 5 a fost votat cu 20 voturi pentru.”

Art.6 Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „CONSTRUIRE  DOUA 
LOCUINTE CUPLATE,  ALBA IULIA,  STR.  ARADULUI,  NR.22,  solicitant  POP 
SORIN VASILE”, 

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
           Se dă cuvântul d-lui consilier Presecan Marius care prezintă raportul de avizare 
din  partea  Comisiei  de  organizare  şi  dezvoltare  urbanistică,  realizarea  lucrărilor 
publice, ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice 
şi de arhitectură.
           Presecan Marius: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu 
avem obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”

Călin Hedviga: ”Se solicită două locuințe cuplate pe strada Aradului. Suntem 
între Alba Iulia și Micești. De ce am cerut? Pentru că, parcela era foarte îngustă. Era o 
parcelă pe colț și  vroiam  să știm cum se poate înghesui două locuințe cuplate cu 
respectarea regulamentului din zonă. Și soluția este aceasta iar volumetria aceasta.”

Vasile Crișan: ”Discuții? Nu sunt, atunci supun la vot cine este pentru aproba-
re.”

”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

Art.7 Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „CONSTRUIRE  CASA  DE 
VACANTA,  ALBA  IULIA,  STR.  FRANCISCA,  NR  43,  solicitant  BLAGA 
NICOLAE”

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
           Se dă cuvântul d-lui consilier Presecan Marius care prezintă raportul de avizare 
din  partea  Comisiei  de  organizare  şi  dezvoltare  urbanistică,  realizarea  lucrărilor 
publice, ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice 
şi de arhitectură.
           Presecan Marius: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu 
avem obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”

Călin Hedviga: ”La art. 7 avem o casă de vacanță în Zona Șeigău într-o zonă 
introdusă  în  intravilan  de  noi  acum.  Aceasta  este  amplasarea  casei  de  vacanță  în 



teritoriu pe o alee de acces din strada Francisca.”
Vasile Crișan: ”Discuții dacă sunt la acest articol? Nu sunt, atunci supun la 

vot cine este pentru aprobare.”
”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 19 voturi pentru și o abținere Ra-

reș Buglea.”

Art.8  Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „.  AMPLASARE SEZONIERA 
STRUCTURA PRESOSTATICA PT. ACOPERIRE TEREN TENIS, CETATEA ALBA 
CAROLINA CONTRAGARDA BASTIONULUI SF.  ELISABETA – RAVELINUL 
SF. CAPISTRANO, solicitant CLUB SPORTIV MOVA” conform planului de situatie 
anexat,  cu conditia emiterii autorizatiei pentru constructie cu caracter provizoriu pe 
perioada sezonului rece timp de 5 ani si obtinerii avizului de la Ministerul Culturii la 
faza de autorizare. 

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
      Călin Hedviga: ”PUD amplasare sezonieră structură presostatică  pentru acoperirea 
unuia dintre terenurile de sport de la zona de agrement Club Sportiv Mova. Acesta este 
ansamblul de terenuri. Unul dintre terenuri, mai bine zis acesta, de lângă ravelin se 
propune a fi acoperit în această manieră. Comisia a dat aviz nefavorabil.”

Jidveian  Ovidiu Viorel:  ”De ce a  dat  aviz  nefavorabil  comisia?  Am și  eu 
această întrebare.”

Ioan Bogățan: ”Având în vedere că este o construcție provizorie, ținând cont 
de faptul că trebuie să le oferim copiilor  și în perioada de iarnă un loc unde să-și 
desfășoare activitatea, să nu stea în fața calculatoarelor sau să aibă alte preocupări, eu 
vă propun stimați colegi să fiți de acord cu acest aticol.”

Jidveian Ovidiu Viorel: ”Și eu aș avea aceeași solicitare. Am acordat tot felul 
de, s-a făcut și camping prin Cetate pe la Ryma. Dacă stăm să ne uităm dincolo la 
Winners Club sunt și piscine și alte construcții de genul. Dacă am acordat la unii eu 
zic să nu-i discriminăm și să-i blocăm pe alții. Dar nu știu motivația comisiei. din ace-
astă cauză vreau să întreb.”

Popa Pavel: ”Și eu sunt de aceeași părere și aș vrea foarte mult  să facem deo-
sebire între copii și adulți. La unii le-am aprobat câte toate și la copiii aceștia să nu le 
aprobăm am face o mare greșeală. Ce fac copiii pe timp de iarnă din moment ce  nu se 
creează posibilitatea să meargă cu părinții la acest teren? Cu nimic nu greșesc copiii și 
noi să fim atât de înțelegători să le oferim copiilor această posibilitate.”

Pocol Dorin: ”Vă scapă un lucru esențial. Nu este vorba de copii aici. Pot să 
meargă și în altă parte. Există terenuri acoperite. Dacă vă aduceți aminte, nu au fost 
aprobate alte solicitări de genul acesta din același motiv. Este într-o zonă istorică, ob-
turează zidurile Cetății, etc, etc. Din cauza asta comisia nu a agreat așa ceva.”

Mircea Hava: ”Pe mine mă bucură și vă spun foarte serios grija comisiei față 
de Cetate. M-aș bucura dacă acea comisie la care nu m-am mai dus demult și nu o să 
mă mai duc niciodată. Pentru că, numai aici  vă arăt vreo 4-5 chestiuni pe care le-ați 
scos care, cum să vă spun,  de aia v-am și întors și mă uitam la domnul președinte  fri-
zează ridicolul! Dacă este comisie, este respect, dați-le drumul! O să vă mai spun și 



pentru altă chestiune. Piața acoperită care a trecut bine mersi prin comisie, și a trecut 
bine mersi prin Consiliul local.”

Paul Voicu: ”Parcare, parcare!”
Mircea Hava: ”Parcare. Să vă duceți să vedeți ce jeg e acolo! Dacă țineți cu 

jegul, țineți cu jegul dragi doamne  și dragi consilieri! Nu este nici o problemă! Ne ju-
decăm noi în continuare! Că ne dați de lucru! Vă mulțumim! Aici nu poate să fie o dis-
cuție și trebuie să vă contrazic, dragi consilieri,  că am dat, dă dăm la alții! Nu există 
chestia aceasta, cum să vă spun eu, populistă și socialistă că fiecare după fiecare sau 
nu mai știu ce! Lucrul acesta este necesar. Nu este un lucru urât. Este un lucru care se 
întâmplă numai iarna.  Le-am văzut în toată lumea. Nu obturează nimic pentru că este 
iarnă. O să obtureze zăpada! Nu o să se vadă o bucățică de zid care și așa nu se vede. 
Deci, e un lucru deosebit și mai ales că lucrul acesta îl face cineva  și mai ales fără să 
ne întrebe cineva pe noi de sănătate și de bănuți. Și chiar că este un lucru bun. Eu vre-
au să văd dacă comisia se opune și când o să dăm drumul la skate park, cumva, cine 
știe, chestiunea ne obturează. În toată lumea  se întâmplă lucrurile acestea. Dacă cine-
va mai încearcă să transforme  Cetatea în altar sau în chestiuni de genul acesta, se în-
șeală. Acestea au fost discuțiile legate, fiecare are părerea lui, nu trebuie să vă supărați 
pe mine, și de Piața Cetății și de amenajarea Cetății. Acum totul este superb, ne lău-
dăm cu chestiunile acestea  și știți foarte bine. Foarte bine că ne lăudăm. Alba-Iulia o 
să se mândrească cu așa ceva. Este drept. O să apară ca o bubă. Dar acea bubă, vara 
când vin turiștii dispare pentru că este în sistem provizoriu. Deci, primăvara când dă 
colțul ierbii dispare. Este un lucru ok. Eu mi-am spus părerea. Dumneavoastră votați 
cum vreți!”

Paul Voicu: ”Domnule președinte! Având în vedere caracterul provizoriu, se-
zonul rece, câteva luni și faptul că este o construcție provizorie, care nu este definitivă. 
Ea se pune se ia, se pune se ia. Cum a propus domnul Bogățan, supuneți la vot proiec-
tul cu se aprobă sezonier în perioada rece.”

Călin Hedviga: ”Având în vedere că va fi o autorizație  pentru construcție cu 
caracter provizoriu vă rog să specificați perioada de provizorat, că așa prevede legea. 
Și de asemenea, am nevoie de o condiție: aviz Ministerul Culturii pentru că suntem pe 
monument clasa A.”

Paul Voicu: ”Aviz Ministerul Culturii.”
Călin Hedviga: ”Că e cinci, că e zece ani, cât considerați dumneavoastră. Dar 

trebuie să știm pe ce perioadă dăm autorizația cu caracter provizoriu.”
Pocol Dorin: ”Ați spus că se întâmplă oriunde în lume. Eu am cam umblat și 

nu am văzut nicăieri. În zone de genul acesta de categoria A nu am văzut. Poate am 
fost eu mai dosnic.”

Mircea Hava: ”Eu vă duc pe banii dumneavoastră în zone de categoria 0,000. 
Vă duc dacă vreți la  patrimoniul Unesco și o să vedeți și acolo chestii din astea peste 
iarnă. Dar este un teatru. Care, și pe mine m-a șocat când am văzut betoane. Domnule, 
nu se poate! Da, dar cine prinde un bilet acolo să se ducă la un spectacol este cineva. 
Deci, sunt și lucruri din astea. Eu de acolo le-am învățat. Că nu am inventat eu nici apa 
caldă și nici roata! Alții vor să le inventeze! Lăsați-le că s-au inventat!”

Albani Rocchetti Simone: ”Eu am altă propunere legată de culoare. Ați spus 



culoarea albă. Dar știți foarte bine că, zăpada în perioada iernii este o perioadă foarte 
scurtă.  Eu aș opta pentru altă culoare. Cumva ca și culoarea zidului. Totuși, s-ar vedea 
altfel.”

Vasile Crișan: ”Alte discuții dacă mai sunt?”
Albani Rocchetti Simone: ”Decât albul care lovește atât de puternic. Eu zic 

că, totuși, culoarea zidului ar fi puțin altfel.”
Sandu Cornel Stelian: ”Așa cum spunea, mai bine haideți să stabilim perioa-

da. Adică, e provizorie, e provizorie! Din 15 noiembrie că și așa suntem în 1 noiem-
brie.”

Rareș Buglea: ”Perioada de funcționare. Doamna arhitect vorbea de perioada 
de autorizare pe cinci ani.”

Paul Voicu: ”Perioada de funcționare e pe sezonul rece dar perioada de autori-
zare fiind perioadă scurtă pe cinci ani se stabilește.”

Sandu Cornel Stelian: ”Care e sezonul rece?”
Paul Voicu: ”Păi de când? Poate să pună 1 noiembrie, anul viitor poate să fie 

15 octombrie. Noi stabilim fiind provizoriu perioada pe cinci ani sau trei ani sau 10 
ani.”

Mircea Hava: ”Nu vă ambalați. Stabiliți perioada aia și stabiliți și perioada de 
funcționare  pentru că tot pe noi  ne doare capul după aceea, domnul viceprimar. Din 
15 sau din 1 noiembrie până la 1 mai sau 1 martie. Discutați. Și perioada de autorizare 
de cinci ani de care ați zis e foarte bună. Să avem o chestie corectă.”

Paul Voicu: ”Deci, perioada de autorizare cinci ani și perioada de funcționare 
1 noiembrie - 1 aprilie.”

Mircea Hava: ”Dacă iese didițelul mai repede și Paștele se mută în martie dis-
cutăm.”

Albani Rocchetti Simone: ”Și culoarea?”
Pocol Dorin: ”Culoarea este bună. E în ton cu ceea ce se întâmplă acolo.”
Vasile Crișan: ”Alte discuții dacă mai aveți la acest articol? Nu sunt, atunci 

supun la vot aprobarea acestui articol cu amendamentele propuse. Cine este pentru?.”
”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 18 voturi pentru, o abținere Șer-

dean Dorin pavel și un vot împotrivă Pocol Dorin.”

Art.9 Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „CONSTRUIRE  LOCUINTA 
UNIFAMILIALA (A DOUA LOCUINTA PE PARCELA), ALBA IULIA, STRADA 
COCORILOR, solicitant SAS NICOLAE”, 

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
           Se dă cuvântul d-lui consilier Presecan Marius care prezintă raportul de avizare 
din  partea  Comisiei  de  organizare  şi  dezvoltare  urbanistică,  realizarea  lucrărilor 
publice, ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice 
şi de arhitectură.
           Presecan Marius: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu 
avem obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”



Călin Hedviga: ”La art. 9 PUD pentru construirea celei de-a doua locuință pe 
parcelă în Oarda. Aceasta este cea de-a doua parcelă.”

Vasile Crișan: ”Discuții dacă sunt la acest articol? Nu sunt, atunci supun la 
vot cine este pentru aprobare.”

”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

Art.10: Amână Planul Urbanistic Zonal „INTRODUCERE IN INTRAVILAN 
PENTRU CONSTRUIRE LOCUINTE INDIVIDUALE,  ZONA OARDA DE SUS, 
solicitant GROZAV IOANA ”, 
         Călin Hedviga: ”Propun amânare deoarece condiția nu a fost îndeplinită.”
          Vasile Crișan: ”Supun la vot. Cine este pentru amânarea acestui articol.”

”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 20 voturi pentru amânare.”

Art.11: Aprobă Planul Urbanistic Zonal „ INTRODUCERE IN INTRAVILAN 
IN VEDEREA EXTINDERII PLATFORMEI INDUSTRIALE IPEC,  ALBA IULIA, 
ALEE DIN ALEXANDRU IOAN CUZA, F.N., EXTRAVILAN solicitant SC IPEC 
SA”, 

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
           Se dă cuvântul d-lui consilier Presecan Marius care prezintă raportul de avizare 
din  partea  Comisiei  de  organizare  şi  dezvoltare  urbanistică,  realizarea  lucrărilor 
publice, ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice 
şi de arhitectură.
           Presecan Marius: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu 
avem obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”

Călin  Hedviga:  ”Introducere  în  intravilan  în  vederea  extinderii  platformei 
industriale la Ipec.”

Vasile Crișan: ”Discuții? Nu sunt, atunci supun la vot cine este pentru aproba-
re.”

”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

Art.12: Amână Planul Urbanistic Zonal „INTRODUCERE IN INTRAVILAN 
PENTRU  CONSTRUIRE  PARC  FOTOVOLTAIC,  ALBA IULIA –  BARABANT 
langa SC SATURN SA, solicitant S.C. MITHRA ENERGY CONCEPTS S.R.L.”, 
       Călin Hedviga: ”Și acesta articol trebuie să-l retragem de pe ordinea de zi. De ase-
menea, nu este îndeplinită condiția. Este vorba de parcul fotovoltaic de la Saturn.”

Vasile Crișan: ”Deci, amânare. Supun la vot cine este pentru amânare.”
 ”Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 20 voturi pentru amânare.”

Părăsește sala de ședință domnul viceprimar Paul Voicu.

Art.13:  Aprobă Planul  Urbanistic  Zonal  „CONSTRUIRE  LOCUINTA 
INDIVIDUALA  –  SCHIMBARE  UTR  DIN  ZONA INDUSTRIALA  IN  ZONA 



LOCUINTE  INDIVIDUALE,  ALBA  IULIA,  STR.  GRIGORE  ANTIPA,  F.N., 
intravilan, solicitant RABULEA MIHAITA si sotia MARIA SORINA”, 

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
           Se dă cuvântul d-lui consilier Presecan Marius care prezintă raportul de avizare 
din  partea  Comisiei  de  organizare  şi  dezvoltare  urbanistică,  realizarea  lucrărilor 
publice, ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice 
şi de arhitectură.
           Presecan Marius: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu 
avem obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”

Călin Hedviga: ”Strada Grigore Antipa  cu acces din Emil racoviță. Suntem în 
zona aceasta Republicii, Grigore Antipa, Emil Racoviță. E o modificare funcțională 
conform PUZ aprobat pentru construirea unei locuințe. Adică, schimbăm funcțiunea 
din  zonă  industrială  în  zonă  de  locuință.  În  sfârșit  avem  consultarea  populației 
îndeplinită  pentru  că  noi  am  mai  avut  odată  documentul  acesta  și  l-am  amânat. 
Domnul Bordea de la Arex  ne-a dat acordul proprietarilor pentru această modificare 
funcțională.”

Vasile Crișan: ”Alte discuții? Nu sunt, atunci supun la vot cine este pentru 
aprobare.”

”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

Revine în sala de ședință domnul viceprimar Paul Voicu.

Art.14 Se stabileste, pentru documentatiile de urbanism PUD de la art.5, art.6, 
art.7, art.8 si art.9 perioada de valabilitate de 3 ani.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă proiectul.
         Vasile Crișan: ”Discuții? Nu sunt,  supun la vot cine este pentru aprobare.”
         ”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

Art.15 Se stabileste,  pentru documentatia  de urbanism PUZ de la  art.10,  si 
art.11 şi 13 perioada de valabilitate pana la aprobarea noului PUG al municipiului Alba 
Iulia.
         Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă proiectul.
         Vasile Crișan: ”Discuții? Nu sunt,  supun la vot cine este pentru aprobare.”
         ”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

Vasile Crișan: ”Supun la vot proiectul de hotărâre nr. 11 împreună cu articole-
le discutate. Cine este pentru aprobare.”

”Fiind supus la vot, proiectul de hotărâre a fost votat cu 20 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 309/2013.

12.  Transmiterea  în  folosinţă  gratuită  către  Arhiepiscopia  Ortodoxă  Română 



Alba Iulia a imobilului(construcţie)Atelier Grup Şcolar Metalurgic.
Se dă cuvântul  domnului  Mihai  Pripon care prezintă proiectul de hotărâre și 

raportul de specialitate.
   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Vasile Crișan: ”Discuții? Nu sunt, așadar supun la vot. Cine este pentru?”
”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru  și o abținere Pocol 

Dorin.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 310/2013.

13. Aprobarea concesionării prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în 
Alba Iulia, str.Livezii, nr.51, lângă bl.B9, sc.A, ap.3.

Se dă cuvântul  domnului  Mihai  Pripon care prezintă proiectul de hotărâre și 
raportul de specialitate.
   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi propune 5 
euro/mp/an."

Vasile  Crișan:  ”Discuții?  Nu sunt,  așadar  supun  la  vot.  Cine  este  pentru  cu 
propunerea comisiei?”

Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 311/2013.

14.  Aprobarea  încheierii  unei  convenţii  de  constituire  a  dreptului  de  uz  şi  a 
dreptului de servitute asupra unui imobil (teren).

Se dă cuvântul  domnului  Mihai  Pripon care prezintă proiectul de hotărâre și 
raportul de specialitate.
   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecțiuni în privința adoptării acestuia."

Vasile Crișan: ”Discuții? Nu sunt, așadar supun la vot. Cine este pentru?”
 ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru şi o abţinere 

Medrea Bogdan.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 312/2013.

15.  Aprobarea  închirierii  către  Partidul  Poporului-Dan  Diaconescu  a  unui 
imobil(construcţie şi teren aferent), situat în Alba Iulia, str.Mărăşeşti, nr.55



Se dă cuvântul  domnului  Mihai  Pripon care prezintă proiectul de hotărâre și 
raportul de specialitate.
   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi a propus 
0,15 lei/mp/lună."

Vasile Crișan: ”Alte discuții dacă mai sunt referitoare la acest proiect? Nu sunt, 
așadar supun la vot. Cine este pentru cu propunerea de 0,15 lei/mp/lună?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 313/2013.

16. Stabilirea tarifelor minime de închiriere a spaţiilor disponibile excedentare 
din unităţile de învăţământ preuniversitar de stat de pe raza administrativ-teritorială a 
Municipiului  Alba Iulia şi  aprobarea metodologiei  de închiriere a acestor  spaţii  de 
către unităţile de învăţământ.

Se dă cuvântul  domnului  Mihai  Pripon care prezintă proiectul de hotărâre și 
raportul de specialitate.
   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia La proiectul nr. 16 pentru fiecare activitate în 
parte am încercat să stabilim niște tarife. Să le spună domnul jurist."

Mihai Pripon: ”La articolul 1: 
-  punctul ”a„ pentru desfăşurarea de activităţi sportive în sălile şi pe terenurile 

de sport – 50 lei/oră
-  la  punctul  ”b”  pentru  amplasarea  de  automate  pentru  vânzarea  diferitelor 

produse sau ATM-uri – 200 lei/lună
- la punctul ”c” pentru activităţi ocazionale desfăşurate în cantine şi/sau săli de 

festivităţi – 0,5 lei/mp/eveniment
- la punctul ”d”pentru cazare internat – 20 lei/pat/zi
- la punctul ”e” pentru utilizare sală de clasă – 0,5 lei/mp/oră
- la punctul ”f” pentru activităţi comerciale – 10 lei/mp/ lună
- la punctul ”g” pentru activităţi culturale – 0,5 lei/mp/oră
- la punctul ”h” pentru activităţi de învăţământ particular  la fel   0,5 lei/mp/oră
S-a propus la comisie eliminarea punctului ”i”
-  iar  la  punctul  ”j”  pentru  închirierea  terenurilor  în  vederea  amplasării  de 

construcţii provizorii  s-a propus la comisie  0,5 lei/mp/zi.
O rugăminte  aș  mai  avea  aici.  La  comisie   am uitat  să  discută,  să  stabilim 

perioada de timp pentru care școlile vor încheia contractele de închiriere. Alte primării 
am văzut că au aprobat închirierea de contracte   pe perioadă cuprinsă între trei și cinci 
ani. Acum va trebui să stabilim pe ce perioadă le dăm voie să închirieze.”

Vasile Crișan: ”Dacă sunt întrebări?”



Sandu Cornel Stelian: ”Nu am întrebări. În schimb am câteva observații. Cred 
că  îi  încurcăm.  Deci  la  art.  1,  ultimul  alineat.  Deci,  la  aceste  tarife,  între  cele 
menționate de dumneavoastră deci, penultimul alineat scrie  că se adaugă cheltuieli cu 
utilități stabilite. Ok. Deci, la tarifele anterioare se adaugă cheltuieli cu utilități.”

Mihai Pripon: ”Da.”
Sandu  Cornel  Stelian:  ”Dar  mai  scrie  următorul  paragraf.  Chiria  pentru 

utilizarea  bazei  materiale  a  unităților  de  învățământ:  bănci,  scaune,  table,  paturi, 
lenjerie, dulapuri se stabilește de consiliile de administrație. Adică, noi le luăm odată 
chiria pentru sala de clasă și apoi pentru bănci?”

Mihai Pripon: ”Nu.”
Sandu Cornel Stelian: ”Ăla trebuie eliminat.”
Mihai Pripon: ”Nu. Și vă spun de ce, domnul consilier. Pentru că, clădirile în 

care  își  desfășoară  unitățile  de  învățământ  activitatea  și  terenurile,  ele  sunt  în 
proprietatea noastră  și  noi  trebuie  să  le  stabilim tarifele.  Celelalte  componente ale 
bazei materiale sunt proprietatea unităților de învățământ și ca atare …”

Sandu Cornel Stelian: ”Și dumneavoastră ați scris aici: chiria pentru utilizarea 
bazei  materiale.  Deci,  scaune,  paturi,  tabla  de  scris  se  stabilesc  de  consiliul  de 
administrație al școlii.”

Paul Voicu: ”Și ei pot să zică zero. Ei hotărăsc.”
Mircea Hava: ”Dar nu trebuie să le-o dați voi chestiunea asta!”
Sandu Cornel Stelian: ”Păi eu zic să o anulăm asta. Putem să o tăiem de tot.”
Ioan Bogățan: ”Aceasta este problema noastră.”
Mircea Hava: ”Este problema dânșilor. Dacă doresc bine, dacă nu doresc, nu 

doresc!”
Vasile Crișan: ”Alte discuții la acest proiect?”
Sandu Cornel Stelian: ”Mai am o problemă la articolul 4, punctul „a”. Scrie: se 

interzice închirierea sălilor de clasă în care sunt laboratoare, ateliere în unitățile de 
învățământ  în  care  procesul  de  învățământ  este  organizat  pe  două  sau  mai  multe 
schimburi. Păi, aproape în toate este pe două sau mai multe schimburi. Dar de ce ne 
deranjează dacă ei au în două săli schimbul 2 că au seral  și ei închiriază alte cinci  
săli?”

Mircea Hava: ”Asta este  o boală a  noastră  că  tot  timpul ne gândim la alte 
chestii care nu sunt  problemele noastre. Ei nu o să-și închirieze ceva  când elevii sunt  
la seral.”

Sandu Cornel  Stelian:  ”Evident.  Dar înafară de HCC  și  poate o altă școală 
generală, restul au două schimburi. Deci, din start noi am interzis să închiriem. Deci, 
cred că punctul ”a” ar trebui eliminat. Și la fel și punctul ”b”. Zice: închirierea sălilor 
și terenurilor de sport în sălile  în care se desfășoară activități sportive din planul de 
învățămînt de luni până vineri.  Dacă ei îl  închiriază după amiază.  Deci,  trebuie să 
eliminăm și treaba aceasta.”

Mircea Hava: ”Da. Se elimină și punctul ”b”.
Sandu Cornel Stelian: ”Și cred că am mai găsit ceva. La articolul 7.”
Mircea Hava: ”Aici e bine.”



Sandu  Cornel  Stelian:  ”Aici  este  discutabil.  Deci,  spațiile  excedentare 
disponibile la alte unități de învățământ, că se dau fără chirie,  vor fi puse la dispoziție 
cu titlu gratuit  cu aprobarea primarului.  Păi nu știu dacă.  Ei și  acum, de exemplu, 
Liceul Sportiv folosește sala de la Liceul nr. 4 și de la HCC că nu au loc. Și nu știu 
dacă primarul mai trebuie să le dea aprobare de fiecare dată. Ei se înțeleg între ei. Ei 
știu că se dă gratuit între școli.”

Mircea Hava: ”Deci, între școli se dă gratuit, domnilor!”
Paul Voicu: ”Fără aprobarea primarului.”
Mircea Hava: ”Fără aprobare. Poate nu sunt acolo și o să stea în stradă.”
Sandu Cornel Stelian: ”În sarcina aceasta ar intra plata utilităților. Dar dacă zice 

Liceul Sportiv trebuie să plătească ora aia. Deci, la art. 7, dar cred că numai ultima 
propoziție  ar  trebui  să  pice.  Vor   fi  puse  la  dispoziție  cu  titlu  gratuit.  Și  aici  s-a 
încheiat.”

Marcel Jeler: ”Punct după Alba-Iulia.”
Sandu Cornel Stelian: ”Și încă ceva. Am găsit la punctul 16 pentru închirierea. E 

corect. Mai mici de 60 de zile,  consiliul de administrație poate închiria la tarifele 
minime stabilite. Păi nu la tariful minim! Cu respectarea tarifului minim. Adică, nu-i 
oblig să închirieze la 50 de lei la tariful minim.”

Mircea Hava: ”Dacă poate închiria la 50 de lei de ce să nu o facă?”
Sandu Cornel Stelian: ”Cu respectarea tarifului minim. Adică, cu minim atât. 

Probabil aceasta a fost intenția.”
Mircea Hava: ”Cu respectarea tarifului minim. Cine închiriază în plus, bravo 

lui! Și ați făcut tot ce trebuie? Cine face închirierea? Consiliul de administrație? Ne 
apucă Crăciunul! Consiliul de administrație care este ilegal acolo. Sunteți ilegali acolo 
toți!”

Paul Voicu: ”Așa funcționează învățământul.”
Mircea Hava: ”Sunteți ilegali pentru că nu avem contract de management că nu 

avem cu cine. Pentru că nu sunt, cum să spun, zi domnule, cum îi zice termenul?”
Sandu Cornel Stelian: ”Cu directorul era.”
Mircea Hava: ”Cu directorul. Eu aș pune directorul acolo.”
Pocol Dorin: ”Și atunci de ce mai trebuie să mergem acolo?”
Mihai  Pripon:  ”Numirea  se  va  face  printr-o  comisie  numită  prin  dispoziția 

directorului.”
Sandu Cornel Stelian: ”Cu comisie și licitație dacă sunt termene mai lungi.”
Inurean Ioan: ”O comisie numită de directorul școlii.”
Mihai Pripon: ”Așa scrie în metodologie.”
Mircea Hava: ”În momentul în care are închiriere. Haideți să discutăm. Eu m-

am uitat dar nu m-am uitat bine. Îi mulțumesc domnului consilier  că s-a uitat. Și s-a  
uitat bine. Haideți  să facem o chestiune că nu cred că există o treabă de a face o 
licitație.  Licitație  face  când  există  o  cerere  și  oferta  este  atât.  haideți  să  dăm un 
exemplu.  Vine  universitatea  oarecare  care  vrea  să  închirieze  undeva  ceva.  Tariful 
minim ne interesează. Pi ce? O să facă licitație universitățile din România: care doriți 
să veniți aici? Caiet de sarcini publicat 15 zile, 40  de zile? Haideți să simplificăm 



treaba aceasta în momentul în care  am stabilit anumite tarife. Domnul Pripon! Acum, 
trebuie să știți cum se poate face treaba aceasta legal. Să nu facem o prostie.”

Inurean Ioan: ”Comisia aceasta poate negocia prețul.”
Mircea  Hava:  ”Dacă  ai  scris  acolo chestia  aceasta,  vezi  ce  ai  scris  şi  nu ce 

poate!”
Sandu Cornel Stelian: ”Dar cred că art. 16 rezolvă. Că și eu m-am gândit la asta. 

Că spune  că  pentru  închirierea  bunurilor   pe  o  perioadă  mai  mică  de  60 de  zile, 
consiliile  de  administrație  le  pot  închiria  respectând  tarifele.  Deci,  nu  mai  merge 
licitație. Ori universitatea și dacă închiriază, ei nu închiriază 60 de zile, că calculăm la 
ore. Şi nu sunt atâtea zile.”

Mircea Hava: ”Iar mergem pe o chestie din aceasta ca cineva să numere orele!”
Mihai  Pripon: ”Noi ne-am gândit la  problema asta numai din păcate spațiile 

acestea sunt proprietatea publică a municipiului. Și legea spune că nu pot fi închiriate 
decât  prin  licitație  publică.  Și  de  aceea  am  făcut  această  metodă.  Nu  avem  altă 
soluție.”

Mircea Hava: ”De ce nu ai pus 100 de zile? Te întreb ca jurist.”
Inurean Ioan: ”Așa au făcut și alte primării din țară.”
Mircea Hava: ”Bine! Așa au făcut și alte primării din țară. De ce nu ai pus 100 

de zile? Sau 59 de zile?”
Sandu Cornel Stelian: ”Depinde ce înțelegeți prin zile!”
Mircea Hava: ”Eu nu am nici o problemă în ideea de a nu face. Am o problemă 

legată de faptul de a curge treaba aceasta, de a face un lucru ca lumea. Să nu zăpăcim 
un lucru! Știți prea bine ce se întâmplă. Și în momentul acesta o să avem o surpriză.  
Poate să vină și alții. Nu o să reușim să facem nimic! Am stabilit un tarif, se respectă 
tariful! Pentru că știți. La fel e bine și cu 60 de zile și cu 100 de zile!”

Mihai Pripon: ”Știu, numai în perioada aceasta de 60 de zile nu o să ai timp să 
organizezi o licitație. Și, de obicei astea sunt evenimente mărunte gen videoconferințe. 
Că în rest, dacă se închiriază sălile, se închiriază pe un an - doi. Pe o perioadă de un an 
școlar. Noi la asta ne-am gândit. Că nu închiriază doar să pună cursuri o singură zi.

Noi am încercat să simplificăm procedura pentru că în alte părți se cere avizul 
de la Inspectoratul Școlar pentru închiriere. Ce ar mai rămâne de discutat? Perioada 
pentru care li s-ar permite școlilor să închirieze.”

Inurean Ioan: ”Tot anul.”
Mihai Pripon: ”Am văzut că unii au între 3 și 5 ani cu posibilitatea de prelungire 

o singură dată. Poate vine cineva să-și pună o tonetă.”
Mircea Hava: ”Trei ani.”
Raul Sebastian Tudorașcu: ”Trei ani cu prelungire.”
Petric Vasile: ”Mai am eu o rugăminte. La închirierea sălilor de sport, că acolo 

este bătălia mai mare decât pentru sălile de clasă, se poate cumva să aibă prioritate de 
a intra în licitațiile acestea sau în discuție cei care fac performanțe, care sunt cuprinși 
într-un  program de  activități  sportive  nu  cei  care  merg  să  închirieze  să  joace  un 
minifotbal?”

Raul Sebastian Tudorașcu: ”Este discriminare la licitație.”



Paul Voicu: ”Eu vă spun că toate cererile  care sunt pentru închiriere la aceste 
săli de sport este pentru sportul de masă pentru că vorbim de toți copiii din Alba-Iulia.  
vorbim de sportul de masă. Nu este sport de performanță. Deci, sunt săli de sport de la 
unitățile de învățământ din municipiul Alba-Iulia. Acum, toți copiii sunt egali acolo.”

Rareș Buglea: ”Un aspect vreau să mai lămuresc. Noi am făcut regulamentul 
acesta și tarifele  s-au stabilit. Și apoi facem trimitere la hotărârea pe care am luat-o că 
suma se împarte 50% la Primărie, 50% la unități.”

Inurean Ioan: ”Din sumele respective școlile vor vira către Primărie 50%.”
Rareș Buglea: ”Așa este.”
Vasile Crișan: ”Discuții dacă mai sunt  la acest proiect? Nu sunt, așadar supun la 

vot. Cine este pentru aprobarea acestui proiect cu amendamentele propuse?”
”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 314/2013.

Părăsește sala de ședință domnul consilier Sandu Cornel Stelian.
 

   17. Aprobarea concesionării prin licitaţie publică a unui imobil (teren) situat în 
Alba Iulia, Cetatea Alba Carolina, Latura de Est(lângă Skate Park).

Se dă cuvântul  domnului  Mihai  Pripon care prezintă proiectul de hotărâre și 
raportul de specialitate.
   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi a propus 
2,5 euro/mp/an."

Rareș Buglea: ”Mai ieftin decât în Ampoi 3?”
Paul Voicu: ”Acolo este construcție și aici este vorba de un teren. Și e un 

teren de sport. Nu e o construcție.”
Vasile Crișan: ”Discuții dacă mai sunt? Nu mai sunt, așadar supun la vot. 

Cine este pentru?”
”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru și o abținere 

Medrea Bogdan.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 315/2013.

18. Aprobarea concesionării prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în 
Alba Iulia, str.Cloşca, lângă bl.3, sc.E, ap.3

Se dă cuvântul  domnului  Mihai  Pripon care prezintă proiectul de hotărâre și 
raportul de specialitate.
   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem 
obiecțiuni în privința adoptării acestuia. Am propus ca preț de pornire 20  euro/mp/an." 



Vasile Crișan:  ”Discuții  dacă  mai sunt? Nu sunt,  așadar supun la vot. 
Cine este pentru?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 17 voturi pentru și o abținere 
Pocol Dorin, Șerdean Dorin Pavel.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 316/2013.

19. Aprobarea închirierii prin licitaţie publică a unui imobil (teren) situat în Alba 
Iulia – Bărăbanţ, la intersecţia str.Stejarului cu str.Valea Mică

Se dă cuvântul  domnului  Inurean Ioan care prezintă  proiectul  de hotărâre  și 
raportul de specialitate.
   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre. Am propus 
25 de ani și tarif de 1 euro/mp/lună.”

Vasile Crişan: „Discuții? Nu sunt, atunci supun la vot aprobarea acestui  proiect. 
Cine este pentru cu propunerea comisiei?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 317/2013.

Revine în sală domnul consilier Sandu Cornel Stelian.
Părăsește sala de ședință domnul consilier Jidveian Ovidiu Viorel.

20. Aprobarea taxelor de utilizare temporară a locurilor publice în perioada 1 
decembrie 2013-15 ianuarie 2014 pentru amplasarea PARCULUI SĂRBĂTORILOR 
DE IARNĂ în municipiul Alba Iulia

Se dă cuvântul  domnului  Inurean Ioan care prezintă  proiectul  de hotărâre  și 
raportul de specialitate.
   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem 
obiecțiuni în privința adoptării acestuia."

Rareș Buglea: ”E aceeași taxă ca și anul trecut?„
Ioan Bogățan: ”Da.”
Vasile  Crișan:  ”Discuții  dacă  sunt?  Nu sunt,  așadar  supun  la  vot.  Cine  este 

pentru?”
”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 318/2013.



21. Aprobarea vânzării prin licitaţie publică a unui imobil (teren) situat în Alba 
Iulia, str.Gheorghe Doja, FN.

      Se dă cuvântul  domnului  Inurean Ioan care prezintă  proiectul  de hotărâre  și 
raportul de specialitate.
   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem 
obiecțiuni în privința adoptării acestuia."
         Mihai Pripon: ”Valoarea este 1990 de euro cu TVA inclus.”

Pocol Dorin: ”Unde este terenul?”
Mihai Pripon: ”Terenul este în curtea omului însă mergem pe licitație publică 

pentru că are construcții și mai există accese de la terenurile învecinate.”
Inurean Ioan: ”Să nu mai avem probleme cu Prefectura.”
Vasile  Crișan:  ”Discuții  dacă  sunt?  Nu sunt,  așadar  supun  la  vot.  Cine  este 

pentru?”
”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 319/2013.

22.  Expertiza  tehnică  efectuată  în  Dosar  nr.  4840/176/2013  aflat  pe  rol  la 
Judecătoria Alba Iulia 

      Se  dă  cuvântul  doamnei  Aurica Groza care  prezintă  proiectul  de hotărâre  și 
raportul de specialitate.
   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem 
obiecțiuni în privința adoptării acestuia."

Vasile  Crișan:  ”Discuţii  dacă  sunt?  Nu sunt,  aşadar  supun  la  vot.  Cine  este 
pentru însușire?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 320/2013.

Revine în sala de ședință domnul consilier Jidveian Ovidiu Viorel.

23.  Expertiza  tehnică  efectuată  în  Dosar  nr.  5725/176/2013  aflat  pe  rol  la 
Judecătoria Alba Iulia 
      Se dă cuvântul  doamnei  Aurica Groza care  prezintă proiectul  de hotărâre și 
raportul de specialitate.
   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem 
obiecțiuni în privința adoptării acestuia."



Vasile Crișan:  ”Discuţii  dacă  sunt?  Nu sunt,  aşadar supun la vot.  Cine este 
pentru însușirea expertizei?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

           S-a adoptat Hotărârea nr. 321/2013.

24.  Expertiza  tehnică  efectuată  în  Dosar  nr.  4545/176/2013  aflat  pe  rol  la 
Judecătoria Alba Iulia. 

Se  dă  cuvântul  doamnei  Aurica Groza care  prezintă  proiectul  de hotărâre  și 
raportul de specialitate.
   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem 
obiecțiuni în privința adoptării acestuia."

Vasile Crișan:  ”Discuţii  dacă  sunt?  Nu sunt,  aşadar supun la vot.  Cine este 
pentru?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat  cu 20 voturi pentru.”

           S-a adoptat Hotărârea nr. 322/2013.

25.  Expertiza  tehnică  efectuată  în  Dosar  nr.  8739/176/2012  aflat  pe  rol  la 
Judecătoria Alba Iulia. 

 Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre și 
raportul de specialitate.
   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem 
obiecțiuni în privința adoptării acestuia."

Vasile Crișan:  ”Discuţii  dacă  sunt?  Nu sunt,  aşadar supun la vot.  Cine este 
pentru neînsușire?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat  cu 19 voturi pentru și o abținere Iancu 
Gheorghe.”

           S-a adoptat Hotărârea nr. 323/2013.

26. Acceptarea donaţiei făcute de către Aldea Iosif şi Aldea Renate Consiliului 
local a unui imobil (drum) în zona Coasta lui Jac – Bărăbanţ.

 Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre și 
raportul de specialitate.
   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem 
obiecțiuni în privința adoptării acestuia."



Vasile Crișan:  ”Discuţii  dacă  sunt?  Nu sunt,  aşadar supun la vot.  Cine este 
pentru?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat  cu 20 voturi pentru.”

           S-a adoptat Hotărârea nr. 324/2013.

27. Acceptarea donaţiei făcute de către Cimbrudean Ştefan şi Maria  Consiliului 
local a unui imobil (drum) în zona Coasta lui Jac – Bărăbanţ

Se dă cuvântul  doamnei  Aurica  Groza care  prezintă  proiectul  de hotărâre  și 
raportul de specialitate.
   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem 
obiecțiuni în privința adoptării acestuia."

Vasile Crișan:  ”Discuţii  dacă  sunt?  Nu sunt,  aşadar supun la vot.  Cine este 
pentru?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat  cu 20 voturi pentru.”

           S-a adoptat Hotărârea nr. 325/2013.

28.  Expertiza  tehnică  efectuată  în  Dosar  nr.  4422/176/2012  aflat  pe  rol  la 
Judecătoria Alba Iulia.

Se dă cuvântul  doamnei  Aurica  Groza care  prezintă  proiectul  de hotărâre  și 
raportul de specialitate.

   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
         Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem 
obiecțiuni în privința adoptării acestuia."

Vasile Crișan:  ”Discuţii  dacă  sunt?  Nu sunt,  aşadar supun la vot.  Cine este 
pentru?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat  cu 20 voturi pentru.”

  S-a adoptat Hotărârea nr. 326/2013.

29. Stabilirea de tarife pentru depozitare în depozitul de reziduuri urbane din 
municipiul Alba Iulia şi transformarea unor tarife de depozitare din metru cub în tonă

Se dă cuvântul doamnei Ileana Krisbai care prezintă proiectul de hotărâre 
și raportul de specialitate.

   Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Ioan  Bogăţan  care  prezintă 
raportul de avizare din partea Comisiei pentru administrarea domeniului public 
şi privat, agricultură.



          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu 
avem obiecțiuni în privința adoptării acestuia."

Vasile Crișan: ”Discuţii dacă  sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot. 
Cine este pentru?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat  cu 19 voturi pentru și o 
abținere Domuța Iulius Viorel.”

  S-a adoptat Hotărârea nr. 327/2013.

Paul Voicu: ”Domnule președinte! Eu îmi cer mii de scuze dar vreau să vă aduc 
la cunoștință o problemă la acest punct. Acum două săptămâni, există o ordonanță a 
guvernului  pe  care  i-am rugat  pe  colegi  să  o  găsească.  Au  găsit-o  azi  prin  care, 
începând cu 1 ianuarie  fiecare tonă de deșeuri menajere care se depune în orice rampă 
din România va trebui plătită o taxă de mediu de 50 lei/tonă. Vis a vis de prețurile pe 
care le avem, gândiți-vă că se majorează de 2 virgulă nu știu câte ori.”

Mircea Hava: ”Cât e prețul acum pe tonă?”
Mircea Petric: ”22,02.”
Paul Voicu: ”Acum pe tonă e 22. Și cu data de 1 ianuarie trebuie să adăugăm 

acest preț de 50 lei/tonă. În toată România. Taxă de mediu care intră direct  de către cel 
care intră în rampă.”

Rareș Buglea: ”Pentru rampele neconforme. Cele pe care nu le-am adoptat încă 
la normativele europene.”

Paul Voicu: ”Păi, toate din România. Vă spun eu. Sunt vreo 10-12 conforme. 
Oricum de la mediu, pe județul Alba este singura rampă care mai poate funcționa până 
în 2015. Pârâul  Iovului.  Și,  știți  că,  Consiliul  Județean adică,  Aida Salubris  are în 
procedură pentru o rampă care se va licita probabil în 2014. Sperăm cât mai repede. Și 
eu și domnul Primar am discutat cu cei de la Consiliul Județean și cu cei care se ocupă 
cât mai repede să pornească această procedură.”

Mircea Hava: ”Nu avem ce face.  Ar trebui scris acolo. Singura chestiune, având 
această ordonanță pe care am aflat-o așa cum s-a aflat,  așa cum spunea și domnul 
viceprimar, eu cred că ar trebui, dacă tot aprobăm prețul acesta, nu mai aprobăm și la 
anul.”

Paul Voicu: ”Nu la anul dar probabil că în decembrie.”
Mircea Hava: ”Nu, nu. Să punem acum. Având în vedere chestia aceasta  de la 

întâi cutare se majorează cu taxa.”
Paul Voicu: ”Trebuie proiect.”
Georgeta Rânghet: ”Trebuie operatorul.”
Paul Voicu: ”Nu, nu. Pentru că în decembrie o facem. Pregătim și cu data de 1 

ianuarie.”

Marius Adrian Costinaș:  ”Domnule președinte,  am o rugăminte.  Înainte de a 
trece la dezbaterea acestui proiect vreau să vă anunț că, având în vedere faptul că în 
ultimii cinci ani m-am aflat  în raporturi directe  de conlucrare cu STP Alba în calitate 
de  avocat,  nu  voi  participa  la  vot  la  acest  proiect.  Având  în  vedere  interdicția 
exprimată în art. 253 din Codul Penal.”



Jidveian Ovidiu Viorel: ”Nu trebuie neapărat să justificați.”
Marius Adrian Costinaș: ”Ba da. Nu particip la vot.”

30. Plata contribuţiei Consiliului local al municipiului Alba Iulia către Asociaţia 
Intercomunitară de Dezvoltare Alba Iulia – Transport local.

 Se dă cuvântul domnului Călin Sunzuiană care prezintă proiectul de hotărâre 
precum și raportul de specialitate.

Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Sandu  Cornel  Stelian  care  prezintă  raportul  de 
avizare din partea Comisiei  Consiliului  Local  de studii,  prognoze economico-sociale, 
buget, finanţe, servicii publice şi comerţ.

Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Nistor Dorin: „Din punctul meu de vedere, eu am prezentat şi o documentare la 
această solicitare de majorare a contribuţiei. Dacă dumneavoastră aveţi întrebări?”

Albani Rocchetti Simone: „Eu aş vrea să fac un pic o situaţie despre ceea ce 
cere acum STP-ul. Însă, vreau să vă reamintesc ce am vorbit la început de an că, suma 
alocată la perioada respectivă nu era suficientă şi se dovedeşte că nu este suficientă. În 
acelaşi timp, mă simt mulţumit, să zicem aşa, parţial de ceea ce am făcut în ultima 
perioadă, că totuşi au scăzut cheltuielile legate de transportul public. Acesta este lucrul 
cel mai important. Adică, s-au redus cursele, s-a scos din cheltuieli. Adică, cheltuim 
mai puţin şi o să cheltuim tot mai puţin. Acesta este lucru cel mai important. Am făcut 
un pas în faţă. A început să fie cât  de cât totuşi o colaborare din partea STP-ului. 
Iniţial, a fost mult mai încordat. Acum a început să fie altfel un pic. Înţeleg, probabil, 
că nu avem posibilitatea să menţinem cheltuielile pe care le-am avut până acum. În 
acelaşi timp, o discuţie pe care am avut-o cu el  de mai multe ori este legată de plăţile 
pe care, de cele mai multe ori, noi  le întârziam. Şi, dacă puteţi vedea  din ceea ce ne-a 
trimis el, noi până acum o să plătim 609 mii lei întârzieri şi o să ajungem, probabil, la 
901 mii dacă o să mergem în continuare cu acest sistem de plată. Este foarte  normal în 
momentul în care este factura să i-o plătim! Pentru că există factură! Nu avem încotro! 
Dar lucru cel mai important este că ne îndreptăm spre bine adică, cheltuim tot mai 
puţin şi din acest motiv eu, care am fost unu dintre cei care am fost împotrivă legat de 
cheltuielile cu transportul public acum, eu o să fiu de acord legat de acest proiect. 
Pentru că ştiţi că eu de la început am spus că s-a cheltuit mai mult decât s-a optat 
iniţial  şi că suntem spre bine. Sper ca la sfârşit de an când o să vină următorul raport  
legat de transportul public o să vă poată spune că scad şi mai mult decât au scăzut până 
acum. Nu are nici un rost să fim contra în momentul de faţă pentru că transportul 
public nu se poate opri. Este foarte clar. Trebuie să găsim o soluţie de a cheltui mai 
puţin noi împreună cu cei de la STP.”

Pocol Dorin: „Vroiam să întreb dacă lucrurile sunt aşa! Aceasta este suplimentar 
de plată, nu?”

Albani Rocchetti Simone: „Da.”
Pocol Dorin: „Dacă au scăzut cheltuielile de ce trebuie suplimentar?”
Albani Rocchetti Simone: „Pentru că de la început nu a fost corectă valoarea. 

Aminteşte-ţi clar că întotdeauna am spus treaba aceasta. De la început am zis. Valoarea 



respectivă nu este corectă şi nu ajunge pe tot anul. Asta am spus de la început. Se ştia  
clar.”

Pocol Dorin: „Dacă îmi permiteţi. Eu cred că cel mai bine ar fi atunci când  nu 
va mai fi nevoie de suplimentar.”

Albani Rocchetti Simone: „Dar nu a fost corect.”
Nistor Dorin: „Dacă îmi permiteţi pot să vă răspund eu legat de acest subiect. Eu 

am scris în documentaţie. Noi am avut în vedere anumite venituri luate în calcul la 
bugetul estimat. A fost o majorare a tarifului  de 2,3. Nu s-a aplicat această majorare de 
tarif. Nu s-a aplicat majorarea de tarif de la începutul anului. Şi din acest motiv.”

Pocol Dorin: „Nu s-a aplicat majorarea de tarif la 2 lei?”
Nistor Dorin: „Noi am trecut 2,3 lei în proiecţia de buget. S-a aprobat 2 lei astfel 

încât nerealizatul pe venituri este de 2 milioane opt sute 80 şi.”
Pocol Dorin: „Lei vechi?”
Nistor Dorin: „Din acest motiv cheltuielile au scăzut şi faţă de cele preconizate 

de noi în condiţiile în care cheltuielile au scăzut faţă de  anul trecut.”
Albani Rocchetti Simone: „Vă repet. Ceea ce mă bucură pe mine este că, totuşi 

acţiunea  pe  care  am început-o  până  la  urmă  a  dat  rezultate.  Este  lucrul  cel  mai 
important.”

Clepan Dimitrie: „Care sunt rezultatele, Simone?”
Medrea Bogdan: „Noi am cerut nişte preţuri să le vedem.”
Albani Rocchetti  Simone: „Cum adică nu le-am văzut?  Cu atât  mai mult  au 

scăzut odată traseele adică, nu mai sunt atât de multe cum erau înainte. Acesta este 
lucrul cel mai important.”

Medrea Bogdan: „Bun! Achiziţiile pe această firmă? Sunt clare? Ştim la cât se 
cumpără, s-a negociat un preţ undeva? Asta am cerut! Simplu! Patru-cinci lucruri!”

Albani Rocchetti Simone: „Eu am spus legat de ceea ce am cerut noi.”
Medrea Bogdan: „Proiectul acesta mi se pare o nebuloasă. Sincer îţi spun.”
Albani Rocchetti Simone: „Eu îţi repet. Noi am propus iniţial, legat de achiziţia 

de combustibil. Aici este foarte complicat să ne pronunţăm.”
Pocol Dorin: „Dacă cumperi de pe bursă este mai ieftin.”
Medrea  Bogdan:  „Păi  nu!  Dar  nouă  ne-a  spus  că  cumpără  peste  preţul  de 

pompă. Mie mi se pare aberantă treaba!”
Albani Rocchetti Simone: „Tu aminteşteţi foarte clar! El a zis că are o problemă 

legată  de  achiziţie  pentru  că  nu  are  bani.  Din  acest  motiv  se  şi  vede  valoarea 
respectivă. Dar oricum, lucrul cel mai important este că a scăzut cheltuiala adică, după 
demersurile noastre cheltuiala a scăzut. Acesta este lucrul cel mai important. Eu cred 
că asta contează. Nu? Este un pas în faţă.”

Medrea Bogdan: „Este dar nu suficient.”
Vasile Crişan: „Alte discuţii?”
Clepan Dimitrie: „Eu sunt total împotriva celor trei milioane pe care trebuie să-i 

dăm. Sincer, mi se pare aberantă această sumă.”
Medrea Bogdan: „Eu de la început am menţionat că or să vină să ceară.”
Paul Voicu: „Domnule preşedinte! Aţi scăpat şedinţa din mână!”
Sandu Cornel Stelian: „Asta e clar.”



Paul Voicu: „Dialog, polemică! Ca la piaţă! Toată lumea vorbeşte când vrea, se 
ceartă! Avem un preşedinte de şedinţă! Trebuie să ne înscriem la cuvânt! Am uitat!”

Clepan Dimitrie: „Dacă adunăm toate sumele de la începutul anului la cei 16 
milioane jumate plus aceşti 3,5 milioane iasă 4 milioane 100000 de euro.”

Medrea Bogdan: „Cumpăram 40 de autobuze!”
Clepan Dimitrie: „Dacă împărţim banii aceştia la numărul de taxiuri pe care le 

avem în  Alba-Iulia  şi  împărţim pe 12 luni  iasă  undeva la  17000 de  euro pe  taxi. 
Înţelegeţi? Deci, toată lumea circula gratis acasă! Sunt nişte sume enorme!”

Albani Rocchetti Simone: „Eu de la început de an v-am spus că se cheltuieşte 
între 4 milioane humate sau 5 milioane de euro. Şi nu a fost suficientă contribuţia.”

Intră în sala de şedinţă domnul consilier Pleşa Gabriel. 

Clepan Dimitrie: „Vreau să văd pe ce s-au cheltuit sumele acestea şi voi fi de 
acord. Dar vreau să ştiu pe ce s-au cheltuit banii aceştia!  Mi se par nişte sume enorme. 
4 miloane 100 de euro mi se pare enorm!”

Medrea Bogdan: „Ţinând cont că avem Sebeşul, cum am spus de 1000 de ori, 
care are gratuitate.”

Sandu Cornel Stelian: „Eu aş vrea să spun pentru colegi. Din suma aprobată de 
noi  la  începutul  anului,  5  milioane  au fost  datoriile  anului  trecut  care  au  intrat  în 
bugetul anului acesta dar s-au achitat  numai anul acesta.  Deci,  din suma iniţială 5 
milioane au fost datorii restante din anul precedent.”

Medrea Bogdan: „Să ne spună clar: domnule, pe asta se cheltuie banii! Atâta ne 
costă!  Patru-cinci  puncte  pe care eu şi  colegii  mei  le-am cerut   şi  votăm cu patru 
mâini! E foarte simplu!”

Sandu Cornel Stelian: „Dar asta v-am spus! Din patru milioane, un milion şi 
vreo sută sunt datorii de anul trecut.”

Clepan Dimitrie: „Cu cât se cumpără motorină, cu cât se cumpără cauciucul, cu 
cât se cumpără o piesă pentru că mi se pare o sumă imensă. V-am spus: putem circula  
toţi gratis cu taxi!”

Medrea Bogdan: „Poate greşim. V-am spus. Poate avem noi o idee proastă cu 
ceea ce se întâmplă aici.”

Vasile  Crişan:  „Alte discuţii  dacă mai sunt  la acest  proiect?  Nu sunt,  aşadar 
supun la vot aprobarea acestui proiect. Cine este pentru?”

„Fiind supus la vot,  proiectul  a fost  votat  cu 15 voturi   pentru şi  5 abţineri 
Medrea  Bogdan,  Clepan  Dimitrie,  Jidveian  Ovidiu  Viorel,  Crişan  Vasile,  Şerdean 
Dorin Pavel.”

Marcel Jeler: „V-am spus că trebuiau 11 voturi pentru.”
Jidveian Ovidiu Viorel: „A trecut.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 328/2013.

33. Acordarea unor facilități la transportul public local din municipiul Alba-Iulia. 
Se dă cuvântul domnului  Călin Sunzuiană care prezintă proiectul de hotărâre 



precum și raportul de specialitate.
Mircea Hava: ”Ca să lămurim toate lucrurile. Să vă spun că am o scrisoare  de la 

grupul consilierilor PNL. E un lucru mai vechi prin care ei mă roagă, că sunt politicoși, ca 
să inițiem un proiect vis a vis de șomerii înregistrați cu domiciliul în Alba-Iulia. Proiectul 
îl vedeți aici. Este și suportul dânșilor. Cum să vă spun! Trebuie să anunț lucrul acesta. 
Pentru că, ce să spun?  Am discutat cu ei. Nu am avut ce să negociem. Proiectul acesta 
deja s-a discutat  și proiectul este făcut. L-am semnat eu. Puteam să-i pun să semneze și 
dânșii. Câți sunt aici?  Cinci. Dar dacă lucrurile dacă sunt bine făcute nimeni nu a avut 
intenția de a da semnătura pe undeva. Proiectul îl aveți. Este vorba de șomerii înregistrați. 
Cei  600.  O să  ne  spună domnul  director  că  a  și  văzut  câți  sunt,  care  vor  putea  să 
beneficieze de gratuitate pe baza cardului de mobilitate urbană. Dar începând de anul 
viitor. Nu mai putem anul acesta să facem lucruri de genul acesta pentru că suntem așa 
cum suntem  cu bugetul, cu cheltuiala aceasta și numai încurcăm lucrurile.

Articolul 2 îl aveți. Cardul de mobilitate, ce se întâmplă cu el. Nevalidarea.
Articolul 3. Eliberarea legitimației de transport se face cu respectarea. Toată lumea 

știe. Contractul de delegare a gestiunii, HCL nr. 260/2012. AIDA va asigura ducerea la 
îndeplinire. Revocăm. Eu propun revocarea hotărârii legată de gratuitatea transportului 
elevilor. Este și cerința pe care a făcut-o Prefectura. Vă spun. Nu poate să fie. Deci, eu ca 
și inițiator  fac lucrul acesta pentru că așa spune legea.  50%. Ce vreau să vă spun. Ceea 
ce se întâmplă în oraș  pentru că se petrece în oraș  cu transportul gratuit al elevilor. Și la 
ora aceasta  liceenii beneficiază conform legii învățământului. Sunt vreo 600 și ceva, 650 
- 632, nu mai știu cifra exactă, nu-mi amintesc, care beneficiază  de  50% gratuitate la 
transportul public. Cum? Directorul școlii, în fiecare lună ne cere banii pentru cei care au 
beneficiat  de gratuitate.  De ce cei de la școlile generale nu au cerut până acum? Acum, 
știți prea bine cum locuiesc unii lângă școală, alții aproape de școală. De acum încolo o să 
facem o notă către centrele bugetare, către directori ca să știe că elevii care doresc să 
primească jumătate din transport să urmeze metodologiile respective. Totul se desfășoară 
prin școală. Așa spune legea. Și noi dăm acești bani. Și până acum am dat, ați văzut la 
vreo 600 și ceva de elevi. Dar au cerut numai liceele. Clasele 1- 8 nu au cerut. Pote vor 
cere. Cei care vin de la Oarda au microbuz. Au microbuz și e pus la dispoziție cu șofer.  
dar mai sunt multe păreri care vin din alte zone. Mă refer la cei care locuiesc pe raza 
municipiului Alba-Iulia, care vin din Bărăbanț, Centru la școală şi la care dacă ei doresc, 
deci  nu  obligatoriu,  cer  și  primesc  jumătate  din  transport.  Așa  spune  Legea 
învățământului. Am căutat-o. Hotărârea să știți că a fost la început  dată, prin care am 
acordat gratuitate.  Ne-am tot uitat. Pe mine nu mă interesează ce face Sebeșul, ce face 
Timișoara! Şi acum o să vă spun un lucru care, poate, o să supere pe cineva. Poate la 
Sebeş sunt oameni politici care se gândesc  la Sebeş nu se gândesc cum să-l înfunde pe 
altul. Aici sunt oameni politici  mulţi  care se gândesc cum să înfunde pe altul! Deci, 
indiferent şi o să vă spun cinstit şi luaţi-o ad literam. Dacă s-ar vota gratuitatea sută la 
sută, din Primărie nu iese nici un leu decât dacă o să semneze judecătorul sau nu ştiu cine 
în locul meu. Niciodată! Pentru că nu este legal. Ne-am lămurit. Am discutat cu foarte 
mulţi. Că Timişoara, că Sebeşul fac lucrul acesta este problema lor personală. Eu nu o să 
fac aşa ceva.  Şi  ştiţi  bine de ce.  Pentru că ştiţi?  Nu? V-aţi  bucurat!  Dar ce să  fac? 
Dumnezeu nu a lăsat să vă bucuraţi până la capăt! Şi ştiţi prea bine de ce nu fac lucrul 



acesta şi nu mai fac! Pentru că, morala, bunul simţ, dorinţa de a face bine nu se potriveşte! 
La noi politica, în anumite zone, cine se simte nu are decât să ridice mâna! Ştiţi bine! 
Şapte ani am hotărât atunci, noi am semnat şi noi am stat acolo şi toată lumea ne spunea: 
penalilor! Ei, de data aceasta nu mai vreau să fac lucruri de genul acesta care au fost 
bune! S-a demonstrat că au fost bune!”

Pocol Dorin: „Pot să zic ceva fără să se supere nimeni? Cu fotbalul a fost  şi 
campanie electorală!”

Paul Voicu: „Dar nu contează cine a făcut-o. Contează cine a semnat-o.”
Mircea Hava: „Cu fotbalul, vă sugerez la cei care credeţi că puteţi aduce o soluţie 

corectă, pe lege. Că trebuie făcută. Acum, te rog frumos să şti că nu fac nici o trimitere.  
Trebuie să vă găsiţi prieteni jurişti. Oricând încercăm să găsim o soluţie. Noi încercăm. 
Nu am găsit-o. Chestiuni din astea  că vreau. Şi eu vreau foarte multe lucruri în lumea 
asta dar nu pot să le fac! Deci,  din cauza asta v-am spus-o şi  vă rog frumos să mă 
înţelegeţi foarte bine,  mai ales că aici este un aviz negativ al Prefecturii. Geta? S-a 
primit?”

Georgeta Rânghet: „Da.”
Mircea Hava: „Că trebuie revocată. S-a cerut revocare. Ferească Dumnezeu că eu 

nu mai susţin chestiile decât singurele lucruri care scrie.”
Jidveian Ovidiu Viorel: „Legea se poate interpreta. Noi ca avocaţi ştim aici. Şi mie 

îmi  pare  rău  că  domnul  prefect  din Alba-Iulia  a  avut  aici  o  anumită  gândire  să  zic 
restrictivă şi alţi prefecţi din alte judeţe au fost mai permisivi, să zicem aşa. Într-adevăr 
noi am încercat să facem un bine, să oferim o facilitate elevilor din municipiul Alba-Iulia 
să meargă gratis. Şi încercăm în continuare. Pentru că, din punctul meu de vedere, nimeni 
nu vă obligă pe  dumneavoastră,  domnul  Primar  să  daţi  curs  la  o  hotărâre  care  este 
discutabilă. Normal. Dar această hotărâre poate fi clarificată de instanţa de judecată, aşa 
cum am sugerat noi la şedinţa de data trecută. Adică, să o lăsăm noi să o stabilească 
instanţa în contencios dacă această dorinţă a noastră de a face bine poate fi interpretată 
într-un mod legal şi corect. Pentru că, aşa cum s-a interpretat în mod legal tot de către 
instanţa de judecată, tot de către instituţii  ale prefectului  care fac controlul legalităţii 
actelor, tot aşa se poate şi aici. Propunerea noastră, în calitate de iniţiator al acestui proiect 
repet, benefic pentru elevii din Alba-Iulia, mă rog, la şedinţă majoritatea aţi fost de acord 
că este benefic, să menţinem hotărârea chiar dacă nu se aplică şi instanţa de judecată să o 
hotărască dacă este legală sau nu. Pentru că,  nici  domnul prefect nu are calitatea de 
judecător  sau  instanţă  de  judecată  care  să  stabilească  dacă  este  legal  sau  nu  actul 
administrativ care stă la bază.”

Mircea Hava: „Domnule consilier! Să ştiţi că noi ne-am judecat cu Prefectura şi 
chiar ne place câteodată să ne judecăm cu Prefectura! Mai ales că câştigăm! Am câştigat 
am şi pierdut lucruri pe care vi le-am spus, atenţie, că le aprobăm, le-am aprobat! Acum 
să vedem de unde scoate acea firmă  banii? Poate aduc banii cei care au votat! Să vedem 
lucrurile acestea! Acum, cum să vă spun? Legat de sport şi de dat banii, cum să vă spun, 
într-un populism fantastic, hai să dăm că aşa e bine! Asta i-am învăţat!  Şi foarte bine! Dar 
aici lucrul este altul! Ne-am convins noi că nu suntem pe lege. Şi eu sunt convins că nu 
sunt pe lege şi cu toţi oamenii care sunt pe lângă mine. În momentul în care juridicul din 
Primărie, de la domnul secretar şi toată lumea spune: stop joc, domnule! Pentru că, pot să 



vă spun istoria. La început am vrut să facem cu hotărâre. Era şi directoarea economică. 
Dar până la urmă tot cu 50% am rămas.”

Jidveian Ovidiu Viorel: „Care este oricum. Se conferă aceşti 50%!”
Mircea Hava: „Se conferă. Că dumneavoastră aţi spus un lucru pe care nu l-aţi dus 

până la capăt, că la Sebeş se întâmplă şi prefectul nu a văzut. Asta este altă discuţie! 
Privirile trebuie îndreptate. Aşa cum nu vede nimeni şi asta vreau să o spun public că 
suntem singurul oraş sau singura localitate din judeţ  care avem serviciul de gestionare a 
câinilor fără stăpân. Uitaţi-vă în oraş că iar au apărut nişte exemplare care nu ştiu de unde 
au apărut! Dar nimeni nu vrea să controleze: sunt sau nu sunt? Deci, tot în ideea pe care ai 
spus-o! Dar acest tip de experienţă costă municipalitatea bani mulţi!”

Medrea Bogdan: „Eu mai am încă o problemă. Deci, elevii aceştia,  oricum nu 
trebuie să angajăm şoferi noi, nu trebuie să angajăm personal nou. În aceleaşi autobuze 
vor circula şi ei. Care este problema să se întâmple acest lucru?”

Mircea Hava: „Domnilor consilieri! Îmi pare rău că nu aţi înţeles ceea ce v-am spus 
sau nu aţi fost atent.  Vă rog! Eu sunt atent la ceea ce spuneţi dumneavoastră. Nu este rea 
voinţă! O dorim dar nu avem cadru legal! Şi v-am mai spus încă odată. Şi ceea ce v-am 
spus mai înainte pot  să repet şi dacă vreţi un panou mare  aici ca să se vadă! Never! Nu 
vă doresc la nici unu! Şi asta exact că v-am spus! În Sebeş sunt alţi oameni! Nu se prea 
umblă cu pâra! S-a umblat odată şi nu se mai umblă!  Poate nici în Timişoara! Se gândesc 
la binele public! Domnilor, elevii merită să circule. Gata! Hai să punem batista pe ţambal, 
să folosesc termenul acesta! La noi nu e aşa! La noi, cine să fie agăţat? Hava! Gata! I-am 
dat-o! S-a terminat!

Şomerii intră în lege ca persoane defavorizate.”
Jidveian Ovidiu Viorel: „Din nou fac analogia altor primării. S-a considerat că şi 

elevii reprezintă o categorie defavorizată. De ce? Pentru că nu pot să obţină venituri. Nu 
au posibilitate şi nu au dreptul de a munci. Ca şi avocat eu aşa le văd.”

Marius  Adrian  Costinaş:  „Domnilor  consilieri!  Atacaţi  această  hotărâre  de 
revocare. Şi aveţi căi! Nici o problemă!”

Jidveian Ovidiu Viorel: „Eu nu vreau să expun partea executivă a Primăriei la un 
scandal la DNA şi aşa mai departe aşa cum se sugerează.”

Mircea Hava: „Nu se sugerează. Eu nu mai fac.”
Jidveian Ovidiu Viorel: „Eu vreau să mai lupt pentru elevii din municipiul Alba-

Iulia. Şi, singura modalitate, într-adevăr, este în instanţă. Menţinând hotărârea  sau să atac 
hotărârea de revocare în instanţă. Sunt cele două variante.”

Mircea Hava: „Eu o să vă mai fac şi o simulare şi o să vă arăt câţi folosesc. Haideţi 
să discutăm că suntem în Alba-Iulia. Cei care se duc la Şcoala Nr. 1 în general locuiesc  la 
50 sau 100 de metrii de şcoală. Păi cine e deşteptul ăla de elev să se ducă până la gară  să 
ia autobuzul că are card de mobilitate? Mai sunt! Şi o să fac această chestiune şi la alţii 
din alte părţi care ar putea să vină o staţie sau două cu autobuzul. Deci, o să pregătim o 
chestiune de genul acesta. O să mai muncim şi pe treaba asta ca să arătăm că afară este 
ziuă! Deci, din această cauză nu a cerut nici un elev de la şcoala generală. Singurii au 
cerut liceenii care vin din Partoş, Pâclişa.”

Popa Pavel: „De la Oarda de Sus sau Oarda de Jos sau din Oarda la Alba. La noi 
sunt foarte mulţi elevi care vin la Şcoala 3. Dar nu vin cu microbuzul.”



Mircea Hava: „Domnilor! Cere doamna directoare card de mobilitate urbană pentru 
ei. Le dăm. Cei care doresc, nu au decât să ceară la şcoală.”

Popa Pavel: „Total tineri elevi de la 6 la 19 ani avem 319 elevi.”
Vasile Crişan: „Deci, la proiectul nr. 33 propunerea mea ar fi retragerea art. 5 cu 

revocarea hotărârii  şi să se pronunţe instanţa şi votăm restul proiectului.”
Mircea Hava: „Dar de ce nu votaţi proiectul aşa cum este? Proiectul meu nu îl 

modificaţi dumneavoastră! E munca mea!”
Marius Adrian Costinaş: „Supuneţi la vot aşa cum este!”
Vasile  Crişan:  „Supun  la  vot  prima  dată  proiectul  aşa  cum  este  şi  apoi  cu 

amendament. Supun la vot proiectul de hotărâre nr. 33 aşa cum a fost prezentat. Cine este 
pentru?”

„Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 17 voturi pentru şi 4 abţineri Jidveian 
Ovidiu Viorel, Medrea Bogdan, Clepan Dimitrie, Vasile Crişan.”

Jidveian Ovidiu Viorel: „Nu mai are rost să supunem la vot cu amendamentul.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 331/2013.

Pleşa Gabriel: „O singură intervenţie aş avea. Îmi pare rău că am ajuns doar la 
sfârşit. Vin de departe. Am încertact să ajung. Nu am reuşit. Vroiam să intervin după votul 
la acest proiect pentru că vă spunea domnul Primar că am ţinut şi noi foarte mult la acel 
articol cu şomerii. Poate vă aduceţi aminte o parte din colegi că am încercat şi în 2011. 
Susţineam atunci că starea economică, locurile de muncă din judeţul Alba, necesită un 
mic efort sau un mare efort şi din partea administraţiei publice şi a Consiliului local. Mă 
bucur foarte mult că a  trecut acest proiect şi având în vedere că aici sunt şi domnii de la 
AIDA ar fi o sugestie pentru colegi pentru că avem şi alti primari la AIDA să încerce să 
urmeze exemplul şi să încerce şi ei să voteze un asemenea proiect în administraţiile locale 
respective. Mulţumesc mult colegilor că au înţeles acest lucru şi executivului pentru că, 
de data aceasta a colaborat foarte bine.”

II. Diverse

1.  Vasile Crişan:  „Avem la diverse o solicitare cu nr. 75916/02. 10. 2013 din 
partea SC Monolit SRL. O aveţi fiecare în dosare. Să ne spună domnul Pripon.”
          Mihai Pripon: „Monolit vă solicită împreună cu cealaltă firmă să fiţi de acord cu 
cesionarea în parte a contractului de asociere încheiat între noi şi Monolit. Acum sunt 
două probleme care se ridică. Una este faptul că noi le-am solicitat să ne precizeze ce 
anume din acel contract se doreşte să se cesioneze, lucru pe care dânşii nu l-au făcut. 
Şi în al doilea rând, deşi noul cod civil  prevede în mod expres posibilitatea cesionării  
unui  contract,  din  câte  am observat  şi  colegii  noştrii  care  sunt  de  profesie  vă  pot 
lămuri, se merge foarte mult în practică pe ideea că o cesiune a unui contract  nu se 
poate face decât integral, nu parţial.”
         Raul Sebastian Tudoraşcu: „La una din şedinţe noi am cerut cesionarea întregului 
contract.”
        Mihai Pripon: „Noi i-am sugerat să vină să discutăm împreună, şi noi în executiv 



şi  după  aceea  în  comisii  şi  în  Consiliul  local.  Dar  încă  nu  au  dat  curs  solicitării  
noastre.”
         Vasile Crişan: „Pentru ca să discutăm această problemă cred că pentru şedinţa de 
data viitoare va trebui un proiect. Dacă sunteţi de acord cu un proiect.”

2.  Vasile Crişan: „Mai avem o notă informativă cu nr. 80493/2013  la 
Diverse având ca obiect  constatarea nulității absolute  a art. 4 din HCL nr. 275/2013 
prin care s-a locat suma de 1500 lei Clubului Sportiv Constructorul.”
          Georgeta Rânghet: „Da. Am informat că hotărârea aprobată de dumneavoastră 
prin care s-au dat bani la Clubul Sportiv Constructorul a fost în instanţă şi s-a pierdut.  
Am făcut nota informativă pentru a nu se mai promova proiect ede hotărâri de acest 
gen pentru că nu avem cadru legal. Acum trebuie să recuperăm banii.”
         Vasile Crişan: „Alte discuţii dacă mai sunt la Diverse?”

3.  Vasile  Crișan: ”Tot  la  Diverse  mai  avem un  raport  de  deplasare  cu  nr. 
84250/2013 a domnului consilier Raul Sebastian Tudorașcu la BRUXELLES.”

4. Vasile Crișan: ”Următorul punct la Diverse este raportul de deplasare cu nr. 
84677/2013 a domnului Paul Voicu la Chișinău.” 
         Popa Pavel: „Stimaţi colegi, domnule Primar! Am mandat din partea cetăţenilor 
din Oarda, indiferent de culoarea politică, să vă mulţumesc frumos dumneavoastră şi 
Consiliului local pentru efortul depus  ca şi în cartierele municipiului Alba-Iulia să fie 
începute lucrurile de modernizare a străzilor.
         Şi aş mai avea ceva. Am trecut de atâtea ori mergând şi la catedrală şi la Muzeu.  
Lada  frigorifică  de  Coca  Cola  de  lângă  troiţa  eroilor  să  dispară  de  acolo  iar 
cărucioarele care stau în faţa intrării în catedrală să se retragă în alte zone. Vina este a 
noastră, a tuturor că aşa am aprobat.”
          Vasile Crişan: „Alte discuţii?”
           Rareş Buglea: „Eu şi colegul Zdrânc ne manifestăm intenţia de a participa la 
invitaţia pe care o avem pe masă.”   

III. Stabilirea şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului Alba-Iulia pe 
luna octombrie 2013.

Vasile Crişan: „Propun ca şedinţa ordinară din luna octombrie să aibă loc în data 
de 31 octombrie 2013. Cine este pentru.”

„Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 21 voturi pentru.”

Vasile Crişan: „Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar declar şedinţa de azi 
închisă.

  Alba Iulia, 31 octombrie  2013
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